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HMESTO BREZNO 

Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01  Brezno 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica 

17. pracovného Zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta 

Brezna konaného 11. decembra 2019 (streda) 

 
Prítomní   

Volebný obvod č. 1 

Ing. arch KRÁLIK Ján, Mgr. JUHANIAK Martin, Mgr. BARANČOK Andrej, Ing. BARAN 

Miroslav, Ing. Arch. KUPEC Pavol, Ing. HAŠAN Milan 

Volebný obvod č. 2   

PALOVČÍK Milan, MUDr. IANECSKO Stefan Arin, Ing Bc. ŠTUGNEROVÁ Ľubica MA., 

Ing. STRMEŇ Vladimír 

Volebný obvod č. 3   

Mgr. STRUHÁR Daniel, Ing. RIDZOŇ Martin, Mgr. SKAČANOVÁ Eva,  TOKÁR Jozef, 

SCHMIDT Róbert 

Volebný obvod č. 4   

MARCINEK Martin 

 

Ospravedlnený 

Mgr. AMBROS Pavel, OBERNAUER Július, PhDr. DZURMANOVÁ Petra, MARUŠKIN 

Ján, Ing. FAŠANG Miroslav 

 

 

Rokovanie viedol: 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD.,  primátor mesta 

 
 

Úvod 

 

 

 
JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Kolegyne, kolegovia, začali by sme. 

Dobrý deň prajem všetkým. Ospravedlňujem sa za meškanie. Začali by sme.  

 

 

 

 

Číslo spisu Brezno 

MsÚ-2020/1179 20.01.2020 
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Bod č. 1 - Otvorenie zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Brezna 

 
 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Vážené poslankyne, vážení poslanci. 

V súlade s § 13, ods. 4, pís. a) zákona č. 369/1990 Z.z. v znení o obecnom zriadení neskorších 

predpisov, otváram 17. pracovné zasadnutie MsZ mesta Brezna konané vo volebnom období 

2018 – 2022. Dnešné zasadnutie MsZ bolo zvolané v súlade s ústanovením § 12, ods. 1, 

zákona o obecnom zriadení a boli naň pozvaní všetci poslanci MsZ s platným mandátom. 

Z 21 poslancov je prítomných 15 poslancov. Preto vyhlasujem zasadnutie MsZ mesta Brezna 

za schopné právoplatne sa uznášať. Z dnešného rokovania sa ospravedlnili pán poslanec 

Maruškin, pán poslanec Fašang, pani poslankyňa Dzurmanová, pán poslanec Obernauer 

a neskorší príchod avizoval pán zástupca Juhaniak. Dovoľte mi, aby som na dnešnom 

zasadaní Mestského zastupiteľstva privítal predovšetkým vás, poslancov MsZ ako aj jeho 

hlavnú kontrolórku mesta Brezna, prednostku MsÚ mesta Brezno, vedúcich odborov MsÚ, 

riaditeľa príspevkovej organizácie, konateľa obchodnej spoločnosti, prítomných 

predstaviteľov štátnej správy, zástupcov médií, prizvaných hostí, ako aj všetkých prítomných 

občanov mesta Brezna. Vážené poslankyne, vážení poslanci, týmto považujem zasadnutie 

MsZ mesta Brezna za otvorené.  

 

 

 

 

Bod č. 2 – Skúška hlasovacieho zariadenia 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k skúške hlasovacieho 

zariadenia. Poprosím, aby sme sa nezdržiavali. Hlasovanie ZA. Ďakujem. Hlasovanie PROTI.  

A ZDRŽAL SA. Dobre. Ďakujem. 

 

 

 

 

Bod č. 3 – Procedurálne otázky 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k procedurálnym 

otázkam. Schválenie programu rokovania. Program rokovania vám bol doručený písomne 

spolu s pozvánkou. V programe rokovania navrhujem tieto zmeny a doplnky. A to je: 

- Doplniť majetkové záležitosti bod 10.9 – Odkúpenie bytu č. 32 od Viery 

Portelekyovej, nachádzajúci sa v bytovom dome súpisné č. 1789 na Mládežníckej ulici 

č. 6 v Brezne 

- Bod 10.10 – Schválenie spôsobu prevodu a súťažných podmienok OVS o najvhodnejší 

návrh na uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj nehnuteľného majetku mesta Brezno, 
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budovy bývalej vojenskej ubytovne BARMO na Sekurisovej ulici č. 1 v Brezne, 

vrátane priľahlého pozemku.  

- Bod 10.11 – Žiadosť Stredoslovenskej vodárenskej spoločnosti so sídlom Partizánska 

cesta 5, Banská Bystrica, o uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného 

bremena. Vodovod.  

- Bod 10.12 – Žiadosť Stredoslovenskej vodárenskej spoločnosti so sídlom Partizánska 

cesta 5, Banská Bystrica, o uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného 

bremena. Toto je kanalizácia.  

- Bod 10.13 – Schválenie zmluvy o podmienkach realizácie odovzdania a prevzatia 

preložky verejného vodovodu v rámci stavby Bytový dom ulica MPČL Brezno, 

Mazurníkovo.  

- Bod 10.14 – Schválenie spôsobu prevodu a súťažných podmienok OVS o najvhodnejší 

návrh na uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj nehnuteľného majetku mesta Brezno 

budovy bývalej ZŠ na Školskej ulici č. 5 v Brezne, vrátane príslušenstva a priľahlých 

pozemkov.  

- Bod č. 6. – Návrh VZN o dani z nehnuteľnosti, dani za psa, dani za predajné automaty 

a dani za nevýherné hracie prístroje presunúť ako bod za bod 10.14 za majetkové na 

prerokovanie. Čiže iba presunúť bod 6 za bod 10.14. ˇ 

- Do bodu Rôzne navrhujem doplniť bod 18.7 – Zmena uznesenia MsZ mesta Brezna č. 

110/2018 zo dňa 27.06.2018 v znení uznesení č. 37/2019 zo dňa 20.02.2019 a č. 

89/2019 zo dňa 15.05.2019. Výška finančných prostriedkov zariadenia pre seniorov.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Má ešte niekto pripomienky, 

doplňujúce návrhy k navrhovanému programu? Ak nie sú pripomienky, dávam hlasovať. Kto 

je ZA, aby sa dnešné zasadnutie riadilo programom aj s uvedenými zmenami a doplnkami?  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh programu bol schválený 

jednohlasne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k voľbe návrhovej 

komisie so zreteľom na prerokované správy odporúčam MsZ zvoliť návrhovú komisiu 

v zložení pán poslanec Barančok, pán poslanec Baran a pán poslanec Schmidt. Má niekto 

z poslancov pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Keď nie, dávam odhlasovať zloženie 

návrhovej komisie. Kto je ZA, aby návrhová komisia pracovala v uvedenom zložení?  

 

Hlasovanie: Ďakujem. Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený 

jednohlasne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k overovateľom zápisnice 

z dnešného zasadnutia. Poverujem poslancov MsZ pána poslanca Ianecska a pána poslanca 

Kupca. Zapísaním, uznesením a vypracovaním zápisnice poverujem Veroniku Horváthovú, 

sekretárku prednostky MsÚ. Tiež vás informujem o podpise zápisnice zo zasadnutia MsZ zo 

dňa 20.11.2019, kde pán zástupca Králik a pán poslanec Struhár podpísali zápisnicu bez 

výhrad. Prešli by sme k programu. Jednotlivým bodom rokovania.  

 

 

 

 

Bod č. 4 – Správa o plnení uznesení MsZ mesta Brezna k 03.12.2019 
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pod bodom 4 máme správu o plnení 

uznesení MsZ mesta Brezna k 03.12.2019. Predkladá pani prednostka. Spracoval útvar 

prednostu, nech sa páči uviesť materiál.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka MsÚ: Dobrý deň, vážený pán primátor, vážená pani 

hlavná kontrolórka, vážení pán zástupca, pani poslankyne, páni poslanci, vážení prítomní. 

V riadnom termíne vám bola predložená správa o plnení uznesení. 21 z nich bolo splnených. 

Navrhujeme ich vypustiť zo sledovania a to je všetko zatiaľ z mojej strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Otváram rozpravu, nech sa páči, 

kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie správu o plnení 

uznesení MsZ mesta Brezna k 03.12.2019, 2.) vypúšťa zo sledovania, ďalej tak ako je 

uvedené v texte, 3.) konštatuje, že uznesenie 98/2019 z 26.06.2019 boli splnené.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 202/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 5 – Návrh VZN č. VZN – XY/2019 o určení výšky finančných 

prostriedkov určených na mzdy a prevádzku na žiaka ZUŠ, dieťa MŠ, dieťa 

školského zariadenia, v zariadeniach školského stravovania na jedno hlavné 

jedlo a doplnkové jedlo zriadených na území mesta Brezna na rok 2020 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 5. Predkladám ja, 

spracoval odbor ekonomiky a financovania. Nech sa páči pani vedúca.  

 

Neuvedená: Dobrý deň. Predkladáme v zmysle zákona 596/2003 o štátnej správe v školstve 

a v školskej samospráve návrh VZN o určení výšky finančných prostriedkov určených na 

mzdy, prevádzku na žiaka ZUŠ, MŠ, dieťa školského zariadenia, v zariadeniach školského 

stravovania na jedno hlavné a doplnkové jedlo na rok 2020. Toto VZN bolo spracované, 

zákonným spôsobom zverejnené v rámci 10-dňovej lehoty na pripomienkové konanie. 

V pripomienkovom konaní mesto neobdržalo žiadnu pripomienku. Zároveň chcem povedať, 

že tento návrh VZN bol prerokovaný primátorom mesta aj so štatutárnymi orgánmi alebo teda 

štatutármi našich rozpočtových organizácií, t.z. škôl, ZUŠ a Centra voľného času. Výsledky, 

ktoré vyplynú z tohto VZN sú zapracované následne potom už do návrhu rozpočtu na rok 
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2020. Z mojej strany všetko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská komisií. 

Poprosím komisiu školskú. Finančná? Otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia. 

Pán poslanec Barančok, nech sa páči.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Ja by som sa pani vedúcej len spýtal na takú technickú. 

Mesto Brezno dáva pre naše deti o 3€ menej v MŠ ako v súkromnej. Prečo je tomu tak?  

 

Neuvedená: Lebo do súkromnej MŠ sa prepočítava normatív na žiaka vo výške 88% na žiaka 

MŠ a plus k tomu 88% sme povinný dať na hlavné a doplnkové jedlo. Takže ten rozdiel je 

v tomto.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ešte niekto ďalší do rozpravy? 

Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie vyhodnotenie 

pripomienkového konania k návrhu VZN o určení výšky finančných prostriedkov určených na 

mzdy a prevádzku žiaka ZUŠ, dieťa MŠ, dieťa školského zariadenia, zariadenia školského 

stravovania na jedno hlavné jedlo a doplnkové jedlo zriadených na území mesta Brezna na 

rok 2020, 2.) uznáša sa ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 203/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 7 – Návrh VZN č. VZN – xx/2019 o miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 7. Predkladám ja, 

spracoval odbor ekonomiky a financovania MsÚ Brezno.  

 

Neuvedená: Predkladáme na rokovanie návrh VZN o miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady. V dôvodovej správe sme presne uviedli, ako navrhujeme 

zmeniť výšku sadzby poplatku jednak pre fyzické a jednak aj pre právnické osoby. Toto 

VZN, tento návrh bol zverejnený zákonným spôsobom. Počas 10-dňovej lehoty sme nedostali 

k návrhu žiadne pripomienky od občanov mesta Brezna.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja len doplním, že je to zvýšenie 

v súlade so zákonom na základe viacerých zistení Národného kontrolného úradu v iných 

mestách. My musíme zosúladiť náklady na komunálny odpad aj s výškou poplatku, takže 
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z toho dôvodu jednoducho sa snažíme, aby sme toto dodržali, pretože po minulé roky sme 

doplácali a nie je to v súlade so zákonom. Takže na základe toho sa opravuje. Samozrejme 

budeme robiť všetko pre to, aby sme do budúcna pracovali s odpadmi a keďže je avizované 

zvyšovanie a ďalšie zvyšovanie nákladov, pretože hlavne uskladnenie a spracovanie odpadov 

bude čím ďalej drahšie a je to čím ďalej viac sprísňované v rámci legislatívy, tak budeme 

musieť pracovať hlavne so separáciou a ďalšími opatreniami, aby tie poplatky sa udržali na 

tejto úrovni, prípadne boli nižšie do budúcna. Mali sme v komisiách? Odporúčate schváliť. 

Dobre. Otváram rozpravu.  Nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Pán poslanec Hašan, nech sa 

páči.  

 

Ing. Milan Hašan, poslanec: Ďakujem. Chcem by som sa spýtať, lebo v minulých rokoch to 

nebolo a tu je. spôsob a lehota platenia. Poplatok možno zaplatiť jedným z nasledujúcich 

spôsobov a tu je § 5 a bod 1, drobný stavebný odpad bez obsahu škodlivín sa platí v hotovosti 

na Zbernom dvore Technických služieb. Je to nové v tomto roku alebo?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nie. To sme už mali, pán poslanec. To 

sme mali už zavedené. Nové nie je nič, iba výška poplatku. Neviem, o tom, že by sme niečo 

nové zavádzali. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie vyhodnotenie 

pripomienkového konania k návrhu VZN o miestnom poplatku za komunálny odpad a drobné 

stavebné odpady, 2.) uznáša sa ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy. Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 204/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 8 – Návrh VZN mesta č. VZN – XX/2019, o parkovaní motorových 

vozidiel a určení stanovíšť Taxi služby na území mesta Brezno 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 8. Predkladám ja, 

spracoval útvar prednostu MsÚ, nech sa páči.  

 

Neuvedený: Vážený pán primátor, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Na 

schválenie vám predložím návrh VZN o parkovaní motorových vozidiel a určení stanovíšť 

Taxi služby na území mesta Brezno. Tento návrh VZN bol zverejnený zákonným spôsobom. 

Zároveň je vám predložené na schválenie aj vyhodnotenie pripomienkového konania. 

V lehote na podanie pripomienok nám boli doručené 3 návrhy na pripomienky. Boli to 

pripomienky Spoločenstva ČSA 54 – 62. Zároveň to boli pripomienky odboru ekonomiky 

a financovania MsÚ Brezno a pripomienky jedného z pánov poslancov, ktoré boli doplnené 

po pracovnom stretnutí poslancov, ktoré sme mali 04.12. Čo sa týka pripomienok, nebola 
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akceptovaná len jedna pripomienka, to bola pripomienka Spoločenstva ČSA 54 – 62, kde 

žiadali prekladatelia, aby zapracoval do VZN, že pred jedným obytným domom je možné 

vyhradiť max. 40% parkovacích miest. Táto pripomienka nebola akceptovaná a zostáva 

v návrhu VZN pôvodný text. Čiže pred jedným bytovým domom je možné vyhradiť max. 

70% parkovacích miest z celkového počtu parkovacích miest, pričom z tohto počtu sa vyčlení 

5% miest pre užívanie osôb s ŤZP držiteľom preukazu ŤZP. Ostatné pripomienky jednak 

odboru ekonomiky a financovania a jednak pripomienky, ktoré boli zaslané po pracovnom 

stretnutí, boli zo strany spracovateľa návrhu VZN akceptované. Takže ak sú nejaké otázky, 

odpoviem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Mali sme to v komisii? 

Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa páči. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú. Aha. Pán poslanec Hašan, nech sa páči.  

 

Ing. Milan Hašan, poslanec: Ja by som sa chcel spýtať. Na tomto parkovisku, čo sa týka tzv. 

Tankodrom, zóna B. Nikde som tu nezistil, že tých prvých 15 alebo 5 minút alebo koľko, že 

by bolo v tom automate zaregistrované, že by bolo zdarma. V prípade, že by ten vodič vošiel 

s tým autom dnu za tú rampu, nenašiel by miesto teoreticky alebo niečo iné a chcel by vyjsť 

von. Tým pádom by musel platiť. Či to sa nedá dáko zakomponovať do toho.  

 

Neuvedený: Je to upravené tak, že v tarifnom pásme B, teda centrálne parkovisko na ulici 

Hradby, je prvých 30 minút bezplatných a po ich uplynutí je každá aj začatá hodina 

parkovania spoplatnená sadzbou 0,50€ podľa ods. 1 tohto článku. Najviac však 4 €/1 

kalendárny deň § 15, ods. 3.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Je to tam. Bavili sme sa o tom. Ďalej je 

to zapracované. Len aj pripomienky dostávate zapracované s VZN.  

 

Neuvedený: Pripomienky z pracovného stretnutia boli zapracované do návrhu VZN.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ešte niekto ďalší do rozpravy? 

Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie vyhodnotenie 

pripomienkového konania k návrhu VZN o parkovaní motorových vozidiel a určení stanovíšť 

Taxi služby na území mesta Brezno, 2.) uznáša sa ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 14 ZA. ZDRŽAL SA 1. Konštatujem, že návrh bol 

schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 205/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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Bod č. 9 – Návrh VZN mesta č. VZN – XX/2019, ktorým sa mení a dopĺňa 

VZN mesta Brezna č. VZN – 10/2018 o verejnom poriadku na území mesta 

Brezna 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 9. Prekladám ja, 

spracoval útvar prednostu MsÚ, uviesť materiál.  

 

Neuvedený: Týmto návrhom VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta Brezna č. VZN 

10/2018 o verejnom poriadku na území mesta Brezna sa vlastne bude meniť len jedno 

ustanovenie tohto VZN, a to § 9, kde sa bude meniť ods. 6 s tým, že podľa prílohy č. 1 tohto 

návrhu VZN sa rozšíri zóna, v ktorej je na časti pamiatkovej zóny rozšírený okruh vlastne 

ulíc, kde je zakázané fajčiť podľa priloženého textu. Vlastne rozširuje sa to aj na bočné ulice, 

ktoré sú napojené na námestie Generála M.R.  Štefánika, tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Mali sme to 

v komisii? Odporúčate schváliť.  

 

Neuvedený: Ešte v lehote na pripomienkovanie tohto VZN nebola doručená žiadna 

pripomienka.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Druhá komisia, verejný 

poriadok?  

 

Neuvedený, komisia pre verejný poriadok: Môžem za komisiu. Mali sme to v komisii už 

dávnejšie, sme to prerokovali a väčšinou hlasov komisia tento návrh nepodporila z titulu toho, 

že bude potrebné vydávať strašne veľa výnimiek na pohostinské zariadenia a že to bude 

strašne zle kontrolovateľné pre MsP. Takže tento návrh komisia pre verejný poriadok 

nepodporila.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Neviem si predstaviť, že to je strašne 

zle kontrolovateľné, keď kontrolujú aj teraz jednu stranu. A toto keď sa bude dať, tak nevidím 

v tom absolútne žiadny problém. (nezr.) 

 

Neuvedený: Minulý týždeň napr. ja osobne som na námestí upozorňoval niektorých ľudí 

a niekoľkých ľudí, ktorí fajčili na námestí, takže dúfam, že MsP po konsolidácii momentálne 

tieto veci bude riešiť. Priamo na námestí. Niektorí z nich boli cudzinci, ktorí boli na návšteve 

mesta Brezna, ale boli to aj občania, ktorí žijú v meste. Takže len toľko. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja si myslím, že musíme niečo  robiť 

s tým, aby to mesto bolo čo najčistejšie, aby tu nebol neporiadok a keď sa tu niekto posadí 

a vyfajčí za hodinu 4 cigarety, tak asi to tiež nie je v poriadku. Lebo toto je bežná prax. Čiže 

ak chceme mať pekné, čisté námestie, poriadok, snažia sa Technické služby naozaj udržiavať 

to mesto. Dokonca riadime cez víkend. Dali sme ďalšiu službu na upratovanie. Teda sme 

dopĺňali službu na upratovanie. A takýmto spôsobom ak budeme k tomu, poviem, laxne 

pristupovať, tak to mesto nikdy nebude vyzerať tak ako chceme. Ja vravím stále, že je to 

jeden z nástrojov. To nie je samozrejme niečo, čo vyrieši všetky problémy na námestí. To 
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v žiadnom prípade. Ale ja hovorím o viacerých opatreniach. Keď sa bavíme o poriadku na 

námestí. S faktickou na pána poslanca.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Chcem pán kolega doplniť, že ty si asi vtedy, teraz si 

pamätám, nebol na tom stretnutí pracovanom, kde sme to preberali. Ja som na tej komisii bol 

a my sme prišli ku kompromisnému návrhu, že teda nebudú všetky tie zóny, ale budú len tie 

priamo priľahlé chodníky a len centrum mesta. Sme zmenili ten pôvodný návrh, ktorý bol aj 

na komisii kompletne a v podstate sú tam len tie niektoré, alebo polovica, čo je Boženy 

Němcovej a námestie, s tým, že sme sa rozprávali, že bude treba samozrejme doplniť tie 

tabuľky. A teraz keď hovoríš o turistoch, tým pádom aj v anglickom jazyku, lebo angličanovi 

asi zákaz fajčenia nikomu nič nepovie.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tak je tam aj grafické znázornenie, 

takže vidí. Ideš sa ešte prihlásiť?  

 

Neuvedený, poslanec: Takže toto je druhýkrát. Ďakujem. Môžem? Ja si pamätám. Našli sme 

kompromisné riešenie na komisii, ale bez rozšírenia po priľahlé ulice a po najbližšie 

križovatky. To znamená Boženy Němcovej po Malinovského, čo je značka po Hradby atď. 

Čiže vravím, ja som za to a ja robím všetko pre to, aby naše mesto bolo čisté, aby bol 

poriadok v meste. Určite aj občania, ktorí sú členovia komisie. Len sa nám zdalo pôvodne na 

pamiatkovú zónu rozšírenie naozaj obšírne. Našiel sa kompromis v tom, že sme to rozšírili 

z námestia po tie priľahlé ulice, ale ani s týmto sa komisia nestotožnila, pretože dokonca 

komisia navrhla vyňať aj južnú časť námestia z tejto zóny, ale to nakoniec sme potom si 

vysvetlili. Čiže určite keď každý z nás upozorní 5 občanov cez deň, ktorých chytí na námestí 

fajčiť, tak prispejeme k tomu, že za 5 rokov sa na námestí fajčiť nebude.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: To by si tu pán poslanec musel byť 

stále a možno ty budeš mať čas za chvíľu. Ale ostatní akože, v dobrom, tí mladší, tak tí asi 

nie.  

 

Neuvedený, poslanec: Minimálne, keď pôjdu na obed zamestnanci MsÚ.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tak určite to nebudú zamestnanci 

riešiť. Tak to si neviem ani predstaviť dosť dobre. Myslím, že toto je v prvom rade úloha MsP 

a nie niekoho iného. To môžeme tí zanietení, tak poviem, ako ty, predseda pre verejný 

poriadok, tak ako pri tebe sa to patrí, ešte aj pri mne, keď sa prejdem, ale už od ostatných sa 

to tak nežiada. Ani to nebudú robiť, tomu ver. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, 

rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie vyhodnotenie 

pripomienkového konania k návrhu VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN mesta Brezna č. 

10/2018 o verejnom poriadku na území mesta Brezna, 2.) uznáša sa, ďalej tak ako je uvedené 

v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 14 ZA. ZDRŽAL SA 1. Konštatujem, že návrh bol 

schválený.  
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K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 206/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja ti len doplním, pán poslanec, lebo 

musím, inak mi to nedá. Že práve preto je tam tá výnimka pre tie terasy, lebo tam je zaručené 

to, že ten poriadok tam bude. Lebo ten, kto fajčí, tak jednoducho tú cigaretu odloží do 

popolníka atď. Však to bolo aj pri prvom. Takže ja si myslím, že ten, kto chce fajčiť, nech si 

dá kávu za 1,20 € alebo 1,50 € a môže, nech sa páči, na námestí. Nevidím v tom problém.  

 

 

Bod č. 10 - Majetkové záležitosti 
 

Bod č. 10.1 – Žiadosť Ing. Jaroslava Hraška a Ing. Zuzany Krištekovej 

o odkúpenie pozemku v lokalite Mlynná, k.ú. Brezno 
 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ideme k ďalšiemu bodu. Pod bodom 10 

máme majetkové záležitosti. 10.1 – Žiadosť Ing. Jaroslava Hraška a Ing. Zuzany Krištekovej 

o odkúpenie pozemku v lokalite Mlynná, k.ú. Brezno.  

 

Neuvedená: Pekný deň prajem všetkým váženým prítomným. Pán Ing. Hraško a pani Ing. 

Krišteková požiadali mesto o odkúpenie pozemku, ktorý je v majetku mesta. Je to parcela, 

reg. C, 809719 ostatná plocha 234 m2. Nachádza sa v lokalite Mlynná. Je to v chatovej 

oblasti. Je to pozemok, ktorý tvorí bezprostredné okolie rekreačnej chaty v ich podielovom 

spoluvlastníctve. Na pripojenej fotodokumentácii je zobrazená. A tento pozemoček je okolie 

ich chaty zo zadnej a z pravej časti prevažne. Má taký zvláštny zalomený tvar. Iným 

spôsobom je ťažko využiteľný, takže preto súrodenci títo menovaní požiadali o odkúpenie 

pozemku. Architektka mesta s predajom súhlasí, lebo nachádza sa v blízkosti stavby vo 

vlastníctve žiadateľov. Mestské lesy tak isto súhlasia, nemajú výhradu proti predajú, lebo to 

nie je lesný pozemok, ani nijako neovplyvňuje hospodárenie na priľahlých lesných porastoch 

pre nich. Kúpna cena je navrhnutá spôsobom teda, že určí MsZ, ale ako východisková môže 

poslúžiť kúpna cena, ktorá bola použitá pre predaj na rovnaký účel v tejto lokalite Mlynnej 

pre iných žiadateľov v predošlých rokoch 2016/2017, kedy bol vypracovaný znalecký 

posudok na cenu 10,97 €/m2 a takto bola aj schválená pre kupujúcich. Jedná sa o predaj 

formou osobitného zreteľa, ktorým je vlastne, dôvodom je predaj pozemku do 300 m, priľahlý 

k nehnuteľnosti vo vlastníctve žiadateľov. Na schválenie tohto predaja je potrebné 2/3 vašich 

hlasov. Zatiaľ ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Stanoviská komisií 

poprosím. Rozvoj?  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ schváliť uvedený bod tak, ako bol predložený.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Komisia financií tiež odporúča 

schváliť materiál tak ako je pripravený za cenu posledného predaja, čo bol naposledy pán 

Majer, čo bolo tých 10,92. Dobre hovorím? 97.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Otváram rozpravu, 

nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Angrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť Ing. 

Jaroslava Hraška, ďalej tak ako je uvedené v texte, 2.) vyhlasuje pre účel prevodu nehnuteľný 

majetok mesta Brezna pozemok, ďalej tak ako je uvedené v texte, za prebytočný, 3.) 

schvaľuje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, ďalej tak ako je uvedené v texte, kúpna cena 

10,97 €/m2 za podmienky, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 207/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 10.2 – Žiadosť MUDr. Slávky Švantnerovej o nájom časti pozemku na 

ul. Rázusova v Brezne 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k bodu 10.2. Nech sa 

páči.  

 

Neuvedená: Pani MUDr. Švantnerová požiadala mesto o nájom časti pozemku, parc. 2778, 

zastavaná plocha, nádvorie. Je to vlastne, vidíte na priloženom obrázku, je to ten pás, ktorý sa 

nachádza na Rázusovej ulici medzi chodníkom a štátnou cestou. Pani MUDr. by chcela 

prenajať časť tejto plochy práve na tom prostrednom páse v rozsahu 16 m2 s tým, že ako účel 

uviedla odstavnú plochu pred ich RD na Rázusovej ulici č. 37. Keďže chcela by tam parkovať 

auto, údajne sa teda nemôže ani dostať do podbránia pokiaľ tam parkuje iné auto. Pani 

architektka sa vyjadrila k tejto žiadosti v tom zmysle, že z hľadiska územného určenia je táto 

parcela súčasťou priľahlého zeleného pásu na ulici Rázusovej a keďže mesto má plánovaný 

investičný zámer na tejto ulici podľa projektu „Úprava ulice Rázusova, chodníky a priľahlý 

zelený pás“, tak sa ten projekt volá. Celá táto ulica sa bude riešiť komplexne vrátane 

usporiadania dopravy. To je vlastne aj dôvod, prečo v súčasnosti s prenájmom, ani teda iným 

spôsobom povolenia parkovania mesto nesúhlasí. Odbor životného prostredia, úsek dopravy, 

tak isto sa vyjadril v tomto istom zmysle. Z toho dôvodu je tento materiál pripravený vo 

forme na neschválenie prenájmu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. My už máme pripravený ten 

projekt, to som vás informoval, že projekt je hotový. Momentálne sme v územnom konaní. 

Takže projekt je. Stanoviská komisií? Nech sa páči.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ schváliť bod tak ako je pripravený, čiže nie súhlasiť s prenájmom.  
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Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Odporúča schváliť materiál tak, ako je 

pripravený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu. Pán 

poslanec Strmeň, nech sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Týmto problémom by sme sa mali tak širšie 

zaoberať, pretože netýka sa len Rázusovej ulice, ale aj ulice Boženy Němcovej, ulice Štúrovej 

a skutočne vodiči, ktorí nepoznajú vyhlášku a nedodržiavajú predpisy, stávajú ľuďom pred 

vchodmi a tí ľudia sa naozaj nemôžu do tých domov dostať. Čiže ja by som doporučoval, aby 

sme možno týmto ľuďom dali tú výnimku, aby sme im dali do prenájmu tieto priestory s tým, 

že by sme to ošetrili v zmluve. Vieme, že tá Rázusova sa bude robiť, ale vravím, tento 

problém neni len na Rázusovej ulici.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ale tam, pán poslanec, ťa rovno 

preruším, tam vôbec nie sú plánované parkovacie miesta v tejto časti. To zamietol pamiatkový 

úrad. Tam autá nemôžu stáť. A všetci majú dvory. Ja tak isto bývam na Rázusovej ulici 

a pokiaľ nestojíš pred bránou, tak môžeš stáť v dvore. A to, že si niekto zastavia dvor, tak to 

je jeho problém, nie problém mesta.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Nepochopili sme sa, pán primátor. Práve za to, že tam sa 

nesmie stáť a stoja tam autá cudzie a zamedzujú našim občanom vjazd do tých domov. 

Koľkokrát ich musia hľadať, naháňať, ponáhľajú sa a nemôžu ísť, lebo vodič si tam odstaví 

auto pred jeho domom a obyvateľ musí ho hľadať a čakať. Čiže buď sprísnime režim 

a kontrolu alebo dajme tento priestor do nájmu ľuďom, budeme mať z toho nejaké zdroje 

finančné a tí ľudia si to zabezpečia tak, aby im tam nezavadzali cudzí ľudia, ktorí nepoznajú 

vyhlášku.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ešte raz. Ty si asi nerozumel potom 

mňa. Lebo ja ti hovorím o tom, že tu parkovacie miesta nie sú plánované. V tých najužších 

častiach. Pamiatkový úrad zamietol akékoľvek parkovanie. Čiže nemôžem prenajímať niečo, 

kde nie je možné parkovať. To je odpoveď. Druhá vec je, čo sa týka zamedzenia vstupu, tak 

isto som sa s tým stretol, musia volať 159 alebo 158. Iným spôsobom to riešiť možné nie je. 

Pán poslanec Tokár, nech sa páči.  

 

Jozef Tokár, poslanec: Ďakujem za slovo. Ja súhlasím s návrhom predkladateľa, pretože ak 

urobíme výnimku a jednu dáme, že hoci je to prenájom na zelenej ploche, tak potom všetci 

pred panelákmi a všetci pred takýmito zónami si môžu dať žiadosť a jednému áno, jednému 

nie. Takže v princípe ja som proti. Čiže súhlasím s návrhom predkladateľa, že budeme 

hlasovať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tam sú dvory, hovorím. Všetci majú 

dvory. Ak niekto zamedzí vstupu, tak aj ja sa s tým stretávam, rozčuľuje to aj mňa. Len vtedy 

treba zavolať MsP a ona to má v rámci svojich kompetencií riešiť. Bohužiaľ sú to ulice 

intenzívne, čo sa týka prepravy osôb ľudí. Stáva sa aj toto. Pán poslanec Strmeň ešte raz, nech 

sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Nemyslel som, že by sme prenajali tie priestory na 

parkovanie. Ale proste im ich prenajmime ako súčasť. Šak ja tiež mám pred domom mestský 

priestor, ktorý si udržiavam, som ho vydláždil, starám sa o neho a neparkujú mi tam autá. 
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Také niečo som myslel. Nie na parkovanie to prenajať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja viem, len prosím ťa, najlepšie bude, 

keď si zoberieš projekt, pozrieš, tam je určená zeleň, výsadba, atď. Tam si neviem ani 

predstaviť, že by parkovalo niečo do budúcna, lebo to zničí. To je automaticky na pokutu 

v najvyššej možnej výške, lebo zničí tam tú zeleň, ktorá tam bude vysadená. Tam sú stromy 

plánované. Vravím, nejaká izolačná zeleň, atď. V podstate je to parková úprava. Ten projekt 

je navrhnutý tak. Máme ho spracovaný, vravím, je v územnom povoľovaní. Čiže do budúcna 

si to neviem predstaviť, že sa tam nejaké auto postaví a zničí tú zeleň, ktorá tam bude 

vybudovaná.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Stále mám pocit, že si nerozumieme. Poprosím ten 

obrázok. Zeleň, to červené auto stojí teraz na zelenom páse. To je na pokutu. Ale vjazdy do 

domov nikdy zeleňou nebudú. Kde stojí to šedé auto je vjazd do domu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ale aký má zmysel nájom? Rovno ťa 

preruším. V takomto prípade pred bránou. Podľa vyhlášky nemôže stáť v tomto mieste auto 

tak či tak. Či tam má nájom alebo tam nájom nemá, je to úplne jedno. Lebo tam stáť nemôže. 

Tak aký má zmysel nájom? Nerozumiem tomu celkom.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Dobre, takže potom môžeme apelovať na MsP, aby denne 

kontrolovala túto situáciu, ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Môžeme, to hovorím celý čas. Neviem. 

Ak, pán náčelník, hovorím zle, tak ma opravte, ale nemôže zabraňovať vstupu do obydlia, 

pokiaľ ešte väčšina na tých bránach má ešte aj značku, že zákaz parkovania. Pán poslanec 

Palovčík, nech sa páči, s faktickou.  

 

Milan Palovčík, poslanec: Ja si nemyslím, že zas môžeme od MsP vyžadovať, aby šla okolo 

po Rázusovej alebo inde a vidí niekde odstavené auto, tak oni tiež nevedia, že či to je to 

majiteľove auto odstavené tam alebo niekoho cudzieho auto. Tak hádam nebudú stále 

lustrovať, či ten, ktorému tam stoja na tom vstupe, tak zodvihne telefón, zavolá MsP, príďte 

mu dať papuču, lebo zo zákona tam nemá čo stáť. To má primátor pravdu.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Šak ale ja tvrdím to isté. Že nepoznajú zákon vodiči.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, rozumieme sa, poďme ďalej, 

aby sme sa nezdržiavali. Pani poslankyňa Skačanová, nech sa páči.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Ďakujem pekne za slovo. Rozumiem, čo chcel povedať 

pán poslanec Strmeň. Rozumiem aj tým ľuďom, ktorí tam žijú. Prosím, aby v najbližšej dobe 

bol publikovaný článok v Horehroní, ktorý upozorní vodičov na to, tých, ktorí to nevedia 

samozrejme, nepodceňujem tých, ktorí to vedia, ale žiaľ, vidíme, že prax je iná. Takže 

poprosím nejaký takýto článok, ktorý upozorní tých vodičov, že dodržiavajte vyhlášku.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ako môžeme dať článok, ale aj tí ľudia 

to veľmi dobre vedia. Oni ti odpovedia. Ja sa s tým každý mesiac stretávam. Tí ľudia ti 

povedia, šak len na 5 minút. Ja vravím, no dobre, ale ja 5 minút tu mám stáť a nemám ísť ako 

domov.  
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Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Samozrejme. Tak keď si toto neuvedomujú, tak ako 

informovať, nejakým spôsobom informovať.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ideme ďalej, rozumieme sa. Treba 

s tým robiť, áno, len držme sa zákona tak, ako je nastavený. S faktickou ešte pán poslanec 

Hašan, nech sa páči.  

 

Ing. Milan Hašan, poslanec: Ja sa musím pousmiať nad tým, veď predsa každý šofér, ktorý 

tam zaparkuje, musí poznať vyhlášku. Veď dostal vodičák. Tak čo o tom budeme debatovať 

viac?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Vravím. Väčšinou je argument „len na 

5 minút“. Dobre. Ak nikto ďalší do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, 

aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť MUDr. 

Slávky Švantnerovej, ďalej tak ako je uvedené v texte, 2.) neschvaľuje nájom nehnuteľného 

majetku mesta Brezno, pozemku ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 14 ZA. ZDRŽALI SA 2. Konštatujem, že návrh bol 

schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 208/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 10.3 – Žiadosť Jána Roštára, bytom Cintorínska 6, o zriadenie vecného 

bremena na ul. Baštová – uloženie prípojky vody a vybudovanie vodovodnej 

šachty 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Neuvedená: Pán Ján Roštár požiadal mesto o uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného 

bremena na pozemky mesta, ktorými sú dve mestské parcely. Parcela reg. C 5504/3 a parc. 

reg. E 16078. Sú to pozemky nachádzajúce sa pod miestnou komunikáciou v často Zadné 

Halny, ulica Baštová. Dôvodom podania tejto žiadosti je tá skutočnosť, že pán Roštár v roku 

2018 od mesta odkúpil stavbu bývalej školy spolu s pozemkami s tým, že predmetom kúpnej 

zmluvy bola aj vodomerná šachta nachádzajúca sa pri tomto objekte. Keď pán Roštár teda 

požiadal o pripojenie tejto vodomernej šachty na sprevádzkovanie, bolo mu oznámené zo 

strany Stredoslovenskej vodárenskej spoločnosti, že táto šachta je v podstate nefunkčná a je 

povinný vybudovať novú šachtu spolu s vodovodnou prípojkou na ulici Baštová a to tak, že tá 

nová šachta musí byť lokalizovaná už na týchto pozemkoch, ktoré sú vo vlastníctve mesta. 

Preto teda pán Roštár potrebuje zriadiť vecné bremeno na pozemku mesta z dôvodu 
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vybudovania šachty a pripojenia sa k vodovodnej sieti pre objekt vo svojom vlastníctve. 

Vecné bremeno by teda spočívalo v povinnosti mesta strpieť tieto uvedené aktivity 

a vybudovanie týchto stavieb na svojich pozemkoch. Priložený je k materiálu nákres, kadiaľ 

teda bude viesť tieto vodovodné potrubia a šachta, kde bude zriadená s tým, že žiadateľ si dal 

vypracovať geometrický plán na presné zameranie. Navrhnuté je v tomto prípade bezodplatné 

vecné bremeno, keďže v podstate problém vznikol až po odkúpení stavieb s tým, že až 

dodatočne sa zistilo, že bude treba umiestniť tieto stavby na mestských pozemkoch. Ostatné 

poplatky správne bude si hradiť žiadateľ v prípade schválenia sám. Takže v zmysle 

príslušného stanovenia zásad predkladáme tento materiál na schválenie zastupiteľstvom.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanoviská komisií?  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ schváliť zriadenie vecného bremena pre účely vybudovania vodovodnej prípojky.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Komisia financií odporúča schváliť 

materiál tak ako je pripravený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pán poslanec Strmeň, nech sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem za slovo. Neviem, prečo by sme mali dať 

bezodplatne, to by sa stalo asi prvýkrát počas môjho pôsobenia v parlamente mestskom. 

Osobne nevidím dôvod. Ak si dobre pamätám, že sme pánovi Roštárovi za veľmi výhodných 

podmienok tie pozemky odkupovali a predpokladám aj to, že pán Roštár si bol pozrieť 

predmetnú nehnuteľnosť, keď to kupoval a vedel, čo kupuje. Preto navrhujem toto uznesenie 

preformulovať a schváliť v zmysle VZN. T.z, že samozrejme, vecné bremeno áno, ale 

s odplatou v zmysle VZN. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, čiže to je návrh áno? Ešte niekto 

ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby najprv 

predniesla pozmeňujúci návrh pána poslanca.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Čiže budeme hlasovať o pozmeňujúcom návrhu kolegu 

Strmeňa za podmienok ceny za zriadenie vecného bremena podľa zásad o hospodárení 

s majetkom mesta Brezna.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, hlasujte, kolegyne, 

kolegovia. 

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 10 ZA. PROTI 1. ZDRŽALI SA 5. Konštatujem, že 

návrh bol schválený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Poprosím návrh ako celok.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezno 1.) berie na vedomie žiadosť Jána 

Roštára, ďalej tak ako je uvedené v texte, 2.) schvaľuje uzatvorenie zmluvy o zriadení 

vecného bremena, ďalej tak ako je uvedené v texte.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 209/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 10.4 – Odkúpenie nehnuteľnosti v k.ú. Brezno, obec Brezno, od 

vlastníka Ing. Eugena Lübecka, bydlisko Oremburská 4, 974 04 Banská 

Bystrica 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Neuvedený: Dobrý deň, vážení prítomní. Predkladám vám materiál 10.4, kde nám pán 

vlastník Ing. Eugen Lübeck, bydlisko Oremburská 4, ponúkol na odpredaj svoje podiely 

v nehnuteľnostiach. Myslím, že ste dostali materiál, nebudem čítať každú tú jednu 

nehnuteľnosť, kde ponúkol za svoje podiely, alebo teda ponúkol to za 10 €/m2. Spolu nám 

ponúkol 518 m, čiže cena za tieto podiely na nehnuteľnostiach by bola 5180 €. Materiál ste 

dostali a architekta mesta sa vyjadrila k tomuto, kde uviedla vo svojom vyjadrení na základe 

cenovej ponuky Ing. Eugena Lübecka s ohľadom nehnuteľností, ulica Švehlova, č. parc., atď., 

vymenovala všetky tie parcely, uvádzame nasledovné. Na základe miestnej obhliadky kúpu 

nehnuteľnosti z hľadiska plánovaných zámerov mesta odporúčame.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Stanoviská komisií?  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ schváliť uvedený bod tak ako bol predložený.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Rovnako aj komisia financií odporúča 

schváliť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Otváram rozpravu, nech sa páči, 

kolegyne, kolegovia. Ako pre nás je to prijateľná cena, to rovno poviem. Aj vzhľadom na to, 

že iní majú úplne iné požiadavky. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie ponuku Ing. 

Eugena Lübecka, ďalej tak ako je uvedené v texte, 2.) schvaľuje v súlade s § 3 ďalej tak ako 

je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  
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Hlasovanie: ZO 16 prítomných 15 ZA. ZDRŽAL SA 1. Konštatujem, že návrh bol 

schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 210/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 10.5 – Odkúpenie nehnuteľnosti v k.ú. Brezno od vlastníkov rodina 

Bílá na ul. Baštová 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Neuvedený: Takže ešte raz dobrý deň. Predkladám vám materiál č. 10.5, kde nám rodina 

Bílá, to sú súrodenci, ktorí každý vlastní 1/6 v celku nehnuteľností nachádzajúcich sa v k.ú. 

Brezno a to pozemok parc. reg. E 15494/3 o výmere 309 a stavbu, ktorá je vedená na LV 

5732, súpisné č. 2030 ako RD, nám ponúkli na odpredaj svoje podiely, čiže ponúklo nám 5 

spoluvlastníkov, čiže môžeme kúpiť od každého jeho podiel 1/6, kde cenu sme rokovali. Aj 

oni ponúkli teda cenu za viac-menej za pozemok, a to je 12 €/m2 s tým, že ten dom vlastne 

nemá žiadnu hodnotu. Je to dom nachádzajúci sa na Baštovej ulici, ktorí dlhodobo bez 

právneho titulu užívajú Rómovia, ktorých stav, ich počet tam nie je pevne určený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: To sme boli spolu pozrieť vtedy. 

Poriadky tam robiť.  

 

Neuvedený: Takže celková cena, keby sme to prerátali, pozemok za 12 €/m2 je 3 708 €. 

A keďže treba určiť alebo stanoviť nejakú dohodu aj na ten dom, tak sme vlastne dohodli tak, 

že dom by bol za 500 € a pozemok za 3 208 €, čiže spolu by to bola vlastne cena, ktorú 

navrhovali za pozemok.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Kolegyne, kolegovia, 

viete, že aj týmto spôsobom riešime túto lokalitu, takže ja som bol osobne s pánom Roštárom 

tam, keď sme riešili spor týchto ľudí, ktorí žijú v tejto nehnuteľnosti, so susedom, to je starší 

pán, onkologický pacient, ktorý naozaj tam prežíva s nimi nie práve najlepšie chvíle. Takže 

myslím si, že by sme veľmi pomohli tejto lokalite, keby sme riešili aspoň jednu z tých 

nehnuteľnosti problémových, ktoré tam sú, aj takto. Stanoviská komisií?  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ schváliť uvedený bod tak ako bol predložený.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Rovnako aj finančná komisia 

odporúča schváliť materiál tak ako je pripravený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Otváram rozpravu, nech sa páči, 

kolegyne, kolegovia. Pán poslanec Tokár.  
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Jozef Tokár, poslanec: Ďakujem za slovo. Je to dobrý počin. To treba len podporiť. Myslím, 

že všetci budeme súhlasiť. Nie je to veľká cena a jednoducho toto riešenie je dobré.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pán poslanec Struhár, nech sa páči.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec: Prepáčte, ja sa chcem spýtať len na tú 1/6, na ktorej je 

exekučné záložné právo, či z toho nebude nejaký potom problém neskôr. Či dá sa to doriešiť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Problémy sú na to, aby sa riešili, takže 

to doriešime. Ešte niekto ďalší? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie ponuku rodiny 

Bílej na odpredaj podielov 1/6 k celku nehnuteľnosti nachádzajúcej sa v k.ú. mesta Brezno, 

okres Brezno, obed Brezno a to ďalej tak ako je uvedené v texte. Kúpna cena celkom 3 708 €, 

z toho dom 500 € a pozemok 3 208 € za podmienok ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 211/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 10.6 – Návrh poradovníka na byty 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Neuvedený: Dobrý deň ešte raz. Na schválenie je vám predložený poradovník žiadateľov 

o pridelenie nájomných bytov a obytných miestností v zariadeniach určených k trvalému 

bývaniu vo vlastníctve mesta Brezna. MsZ uznesením č. 81/2019 zo dňa 15.05. schválilo 

poradovník žiadateľov o byt a obytnú miestnosť vo vlastníctve mesta Brezno. V zmysle VZN 

o hospodárení s bytmi a obytnými miestnosťami v zariadeniach určených k trvalému bývaniu 

vo vlastníctve mesta Brezna č. VZN 4/2012. V zmysle § 9 tohto VZN je potrebné tento 

poradovník aktualizovať raz za kalendárny polrok, to znamená, že vždy ku koncu roka je 

tento poradovník predložený na schválenie MsZ. Z toho dôvodu je tento materiál predložený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Stanoviská komisií? 

Sociálnu poprosím. Ďakujem. Finančná. Neriešili ste. Otváram rozpravu, nech sa páči. Ja vás 

len informujem ohľadom bytov, že máme už dokončený projekt, či takmer dokončený, na 

bytovku novú. Dokončený projekt. Tak už sme v územnom asi. V stavebnom sme už, 

dokonca v stavebnom. Takže snažíme sa to, čo sme deklarovali, že do konca roka aby sme 

mali na komplet hotové. Budeme určite ešte toto preberať spolu. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Pani poslankyňa Skačanová, nech sa páči.  
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Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Ďakujem pekne za slovo. Ja chcem len pripomenúť 

alebo teda dať to nejako na ozrejmenie, že záujemcov o 1-izb. byt je v Brezne 33, ktorých je 

neuspokojených. Pretože počúvam také šumy, že nemáme záujemcov o byty. Že nikto nechce 

tu byty v Brezne. Takže aby to bolo jasne povedané, áno, záujemcov len o 1-izb. byt je až 33.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Celkovo máme skoro 100, nie, čo sme 

počítali?  

 

Mgr: Eva Skačanová, poslankyňa: Ďalší záujemcovia o 2-izb. byty aj o 3-izb. Takže záujem 

je vysoký. Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prepáč, aby som ešte doplnil. Tak 

množstvo ľudí si nedá žiadosť, lebo čaká na nové byty, ktoré mesto postaví. Ja ako, keď 

poviem, že možno 200 žiadateľov bude, keď sa postavia nové byty, tak vôbec asi 

nepreháňam. Ten záujem je, je enormný, viete, aký je momentálne trh s nehnuteľnosťami. 

Bytov je málo. Teraz, keď som pozeral reality, tak vyhodia jeden byt a hneď tam 10 ľudí sa 

hlási, že nech ho zabookujú. Tak viete, asi to nie je celkom tak, ako ste počuli. Takže naozaj, 

záujem je veľký. Pani poslankyňa Štugnerová ešte s faktickou na pani poslankyňu.  

 

Bc. Ľubica Štugnerová, MA, poslankyňa: Vlastne ma už doplnil pán zástupca primátora, že 

je skoro 120 tých žiadostí na 1, 2, 3 a na tie nájomné obytné miestnosti teda. A mimo to sú 

ešte žiadosti, ktoré idú do zlosovania a to sú na ŠLN.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Byty musí byť priorita zastupiteľstva, aj 

mňa v tomto volebnom, lebo nepohneme sa ďalej aj s demografiou, ak toto nebudeme riešiť. 

Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje poradovník žiadateľov 

o pridelenie nájomných bytov a obytných miestností a zariadení určených k trvalému bývaniu 

vo vlastníctve mesta.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 15 ZA. Nehlasoval 1. Konštatujem, že návrh bol 

schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 212/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 10.7 – Schválenie výpožičky nehnuteľného majetku mesta Brezna 

v správe Technických služieb Brezno 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá riaditeľ. Spracovala pani Ing. 
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Purgátová, hlavná ekonómka, nech sa páči, pán riaditeľ.  

 

Neuvedený: Dobrý deň všetkým. Takže Technické služby mesta Brezna ako správca majetku 

mesta Brezna dostali žiadosť od spoločnosti EORBIS, s.r.o. na prenájom jednej nevyužívanej 

miestnosti o rozlohe 36 m2. Jedná sa o miestnosť v Dome kultúry, ktorá zostala prázdna ako 

sa Lesy presťahovali na expedičný sklad na Rohoznú. Spoločnosť EORBIS by chcela 

dlhodobo si prenajať túto miestnosť. Jedná sa o poskytovanie služieb požiarneho technika 

a požiarnej ochrany. Je to pán Bitúnsky. Myslím si, že dosť ľudí ho pozná, keďže 

spolupracuje aj s mestom.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prosím ťa a to je ktorá miestnosť? To je 

tá vedľa dychovky? To aj dychovka chcela, nie? A koľko nám za to dávajú?  

 

Neuvedený: 1 400 € je za nájom, 700 € je za energie, ročne. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: No dobre. To je to, čo majú spojené aj 

s dverami oni, túto miestnosť?  

 

Neuvedený: Nie, to má zvlášť dvere.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: No tak potom sa bavíme o inej. Vedľa 

Lesov. Pardon, lebo aby sme toto doriešili, lebo vedľa. Kancelárske priestory, kde bol riaditeľ 

Lesov. A tam vedľa nich je ktoré kultúrne teleso?  

 

Neuvedený: Dychovka.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dychovka. No tak to je iný priestor, 

áno? O inom sa bavíme. No tak toto je v poriadku potom. Lebo to je z druhej strany, ak sa 

bavíme o Slovenskej, veď to je na druhej strane.  

 

Neuvedený: Dychovka je vedľa Slovenskej izby.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Šak sa pýtam.  

 

Neuvedený: Nie vedľa ako boli Lesy, ako bol riaditeľ.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: A vedľa Lesov je kto ako bol riaditeľ? 

Teraz ste tam vy. Aj z jednej aj z druhej strany? Oni si nechali dve kancelárie. No dobre, ja si 

to ešte pozriem potom, ak to schválime. Pán poslanec Schmidt, nech sa páči. Tak si povedal. 

Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ schváliť, avšak cenu stanoviť v zmysle zásad.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Presne to som chcel doplniť aj ja, že 

aj keď sme porovnávali so zásadami, tak v podstate tá cena bez DPH musí byť minimálne 

podľa zásad, čo bol tam nejaký nepatrný rozdiel, a tuším necelých 120 € by to malo 

vychádzať.  
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Neuvedený: Bez DPH?  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Tak určite bez DPH. Šak DPH si 

prihadzujete potom na to.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pán poslanec Strmeň, nech sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: To som to, čo pán predseda komisie povedal, ale ešte jedna 

vec ma napadla do budúcna, ak budeme dávať do nájmu mestské priestory, tak sa držme 

zásad, ale plus by som navrhol, dopočítajme k tomu dať z nehnuteľnosti. Dopracujme to do 

VZN. Nech nám proste ten nájomník platí za tých 36 m2, nech tam ešte zaplatí aj daň 

z nehnuteľnosti v zmysle VZN platného. Neviem, či sa rozumieme.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ja ti rozumiem, len to musíš vyjadriť 

len v tom nájme. Čiže ty si môžeš napočítať sám a povieš, že je to súčasť nájomnej ceny za 

nájom. Len mesto sebe neplatí daň z nehnuteľnosti. A ďalšia vec je, že iba pri dlhodobých 

nájmoch zo zákona môžeš žiadať platenie, myslím, že keď máš nájom viac ako 5 rokov, tak 

vtedy. Ako my ako mesto. Takže pri dlhodobých nájmoch, ale pri krátkodobých. S faktickou 

pán zástupca.  

 

Neuvedený: ...skutočnosť ohľadom daní, lebo majetok vo vlastníctve správcu dane tej 

konkrétnej, nie je predmetom potom následného zdaňovania. Že my sme oslobodení od platby 

dane, tak neviem, ako by sme to tam teda premietli.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Iba do ceny. Do výšky nájmu. Dobre. 

Tak ako k tej Dychovke. Riaditeľ určite nie, lebo ten peniaze potrebuje. Odkedy tento nájom 

potrebujú tam? Od 01.01. chcú?  

 

Neuvedený: Od 01.01.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pani poslankyňa Skačanová, nech sa 

páči.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Ja sa pre istotu ešte raz opýtam, je to teda tá miestnosť 

vedľa miestnosti, kde momentálne cvičí Dychovka?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Áno. Slovenská izba. Teraz tam bývali 

prednášky alebo čo ste tam mávali. Ale toto vieme. Šak ste tam boli viacerí. Pán poslanec 

Strmeň, nech sa páči. Ale tak je to mínus 2 000 €, keď to dáme Dychovke. A financujeme 

všetkých a v akom rozsahu.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Vidím, že je polemika, pán primátor nie je s týmto veľmi 

stotožnený a čím viac o tom sa debatujeme, ani väčšina poslancov asi alebo polovica 

minimálne. Navrhol by som počkať asi s týmto prenájmom, prešetriť to ešte tie miestnosti 

a pokiaľ tam Lesy mesta Brezno majú dve miestnosti, určite ich v krátkej dobe uvoľnia, 

pretože vieme, že si dokončujú priestory. Neuvoľnia? Tieto dve potrebujú? Tak tento pán 

viem, že dochádza z Banskej Bystrice, potrebuje sa niekde zložiť. Možno že by sme mu 

vedeli nájsť priestor niekde inde, aby sme naozaj ten našej Dychovke neubrali možnosť 

cvičiť.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tak ako Dychovku máme perfektnú. To 

zase, snažia sa. Naozaj veľmi. Pán riaditeľ sa nahnevá, ale nestiahneme ten materiál? 

Navrhujem, aby sme to stiahli. Ja ho stiahnem, len súhlas je všeobecný alebo? Dobre, tak 

sťahujeme materiál. Ideme ďalej. Nebudeme pokračovať v rozprave.  

 

Neuvedený: Je to vymenené. Ja som to vymenil, prepáčte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Čo si vymenil?  

 

Neuvedený: Som hovoril EORBIS ako 10.7, teraz 10.8 bude tá výpožička, čo bola predtým.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Čiže si nás zmiatol, áno?  

 

Neuvedený: Áno.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobrý riaditeľ.  

 

Neuvedený: Ale rozprávali sme sa o dobrej veci, len to číslo.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, tak môžeš pokračovať.  

 

 

 

 

Bod č. 10.8 – Žiadosť spoločnosti EORBIS, s.r.o., Banská Bystrica o nájom 

nebytových priestorov v budove Mestského domu kultúry na Švermovej ulici č. 

7 v Brezne 
 

 

 

Neuvedený: Takže bod č. 10.7, po novom 10.8, schválenie výpožičky nehnuteľného majetku 

mesta Brezno v správne Technických služieb mesta. Jedná sa o majetok, ktorý dlhodobo 

nevyužívajú Technické služby a využívajú ich občianske združenia a športové kluby. Ide 

o zmenu prenájmu majetku na formu výpožičky. Nič sa nemení, iba o zmenu prenájmu na 

výpožičku. Priestory boli MsZ vyhlásené za prebytočné v roku 2016 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Stanovisko máme, komisie, 

k tomuto? Odporúča schváliť.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Aj komisia pre rozvoj odporúča 

schváliť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Otváram rozpravu, nech sa páči. Ak 

nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na 

uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Msz mesta Brezno 1.) schvaľuje 3/5 väčšinou všetkých 

poslancov s primeraným použitím § 9, odst. 9, pís c), ďalej tak ako je uvedené v texte.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 213/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 10.9 – Mládežnícka 1789/6, odkúpenie bytu č. 32 od Viery 

Portelekyovej 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Neuvedený: Ďakujem. Dobrý deň. Vážený pán primátor, vážený poslanecký zbor. Ako už 

bolo povedané predmetom návrhu uznesenia je odkúpenie bytu č. 32 od pani Portelekyovej. 

Ja ešte doplním, že spolu s bytom č. 32 mesto Brezno pristúpi aj k odkúpeniu podielu 

priestoru na spoločných častiach, spoločných zariadeniach a na príslušenstve bytového domu, 

ako aj k odkúpeniu spoluvlastníckeho podielu k pozemku, na ktorom je tento bytový dom 

postavený. Návrh uznesenia je pripravený na schválenie. Kúpnu cenu navrhujeme 12 000 €. 

Vychádzame zo znaleckého posudku č. 54/2018, ktorý vyhotovila pani Ing. Šimkovičová, 

znalkyňa z odboru stavebníctva a z odvetvia odhad hodnoty nehnuteľnosti. Tie podmienky 

prevodu sú štandardné ako pri ostatných bytoch. Žiadame, aby predávajúci do uzatvorenia 

kúpnej zmluvy zabezpečil vysporiadanie všetkých záväzkov spojených s vlastníctvom bytu č. 

32 a taktiež, aby byt nebol zaťažený žiadnymi právami tretích osôb. Len pre informáciu 

doplním, že mesto Brezno má už na LV v tomto bytovom dome 33 bytov a s ďalšími 3 

predávajúcimi sme v štádiu rokovania o uzatvorení kúpnych zmlúv. Toľko z mojej strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Stanoviská komisii?  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ schváliť prednesený bod tak ako bol predložený.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Komisia financií odporúča schváliť 

materiál tak ako je pripravený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezno 1.) berie na vedomie ponuku Viery 

Portelekyovej ďalej tak ako je uvedené v texte, 2.) schvaľuje v súlade s § 3, odst. 1, pís. a), 

ďalej tak ako je uvedené v texte. Kúpna cena 12 000 € za podmienok, ďalej tak ako je 

uvedené v texte.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 214/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 10.10 – Schválenie spôsobu prevodu a súťažných podmienok OVS 

o najvhodnejší návrh na uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj nehnuteľného 

majetku mesta Brezno, budovy bývalej vojenskej ubytovne BARMO na 

Sekurisovej ulici č. 1 v Brezne, vrátane priľahlého pozemku 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Neuvedený: Ďakujem. Predmetom tejto OVS je bývalá vojenská ubytovňa BARMO, ktorá je 

v textovej časti návrhu uznesenia označená tak, ako je to uvedené na LV, no a predmet súťaže 

tvorí aj pozemok. Parc. č. 3 o výmere 1 724 m2, ktorý pozostáva jednak z plochy, na ktorej je 

táto budova postavená a jednak z okolitej priľahlej plochy k budove. Tieto dve nehnuteľnosti 

tvoria predmet súťaže ako jeden celok, to znamená, že potenciálni uchádzači budú podávať 

súťažné návrhy na predmet súťaže ako celok nie na jednotlivé nehnuteľnosti. V podmienkach 

súťaže upozorňujeme, že predmet súťaže je zaťažený právami tretích osôb. T.z., že mesto 

Brezno má založený právny vzťah nájomnou zmluvou s tretími osobami. Jedná sa o zmluvu č. 

424/2013, ktorá je každému dostupná, lebo je zverejnená na webovom sídle mesta Brezna. 

V ďalších ustanoveniach sa jedná o štandardné súťažné podmienky, kde minimálnu kúpnu 

cenu požadovanú vyhlasovateľom sme určili na 620 280 €. Táto cena vychádza zo znaleckého 

posudku, ktorý vyhotovil Ing. Dubec, znalec odboru stavebníctva a odvetvia odhad hodnoty 

nehnuteľností. Len pre zaujímavosť uvediem, že táto cena pozostáva z ceny budovy, ktorú 

určil na 492 308 € a z ceny pozemku, ktorú určil na 127 972 €. Kritériom hodnotenia 

súťažných návrhov bude najvyššie ponúknutá kúpna cena. Štandardne žiadame zložiť aj 

peňažnú zábezpeku vo výške 10 000 €, ktorá môže byť teda zvýšená, znížená. Navrhujeme 

tiež v prípade, že by bola obchodná súťaž neúspešná, aby MsZ súhlasilo s jej opakovaným 

vyhlásením za takýchto podmienok, ako budú na tomto zastupiteľstve teraz schválené. Toľko 

z mojej strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Stanoviská komisií?  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia odporúča MsZ 

schváliť podmienky tak ako boli predložené.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Komisia financií odporúča rovnako 

schváliť materiál ako je pripravený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 
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páči. Prešli sme si to na pracovnom stretnutí. Je tam nájom 100 €/rok. Takže s týmto 

samozrejme nesúhlasíme a keďže sme sa nedohodli, tak hľadáme iné riešenie.  Nech sa páči, 

pán poslanec Barančok.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: ...budovu ešte vyššie, že či s ňou máme nejaké plány 

alebo sa stále predáva, lebo mám pocit, že sme ju asi nepredali.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nie. Však zastupiteľstvo zamietlo 

predaj, ak si spomínaš, asi rok dozadu. A tam ste rozhodli vtedy, že nebudeme predávať ten 

objekt. Ja odvtedy som sa nad tým nezamýšľal a beriem to ako rozhodnutú vec pre mňa na 

základe vôle zastupiteľstva s tým, že do budúcna by tam mohla vyrásť prípadne nejaká možná 

bytovka, teda bytový dom alebo poviem, niečo iné, čo by slúžilo obyvateľom mesta. Takže 

vôbec sa tým nezaoberám. Tam je tiež pekný pozemok aj s tou zastavanou plochou asi 3 600 

m2, ak si dobre pamätám. S budovou myslím. 3 000 je pozemok a 600 m2 je budova. Takže 

3 600 m2, ale ako momentálne sme nepremýšľali, že čo s tým.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Vedeli by sme to spraviť na byty (nezr.)  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Túto budovu určite. Ktorú teraz sa 

pýtaš. Tá hore určite nie. Ja by som to keď tak zbúral a postavil nové. Myslím si, že by to 

bolo určite lacnejšie, možno o polovicu lacnejšie postaviť nové ako pracovať s tým objektom, 

ktorý tam je. Takže ak, tak rozmýšľajme tým spôsobom, že postaviť bytovku, ale v podstate 

prerábku tej budovy, ktorá tam je, určite nie, lebo to je v katastrofálnom stave.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Lebo pozemok je vo výbornej lokalite.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pozemok je v dobrej lokalite, áno. Ešte 

niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) vyhlasuje pre účel prevodu 

nehnuteľný majetok mesta Brezna a to stavba ubytovňa č. 45, ďalej tak ako je uvedené v texte 

za prebytočný, 2.) schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku mesta Brezno a to stavba 

ubytovňa č. 45, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tam je nájom dokedy? 2028. No ako 

pre mňa je to absolútne neprípustné, aby sme podporovali takéto zmluvné vzťahy do budúcna. 

Objekt, kde podľa zásad by sa malo platiť 48 000 €/ročne, tak my prenajímame za 100 

€/ročne. Takže pre mňa je to absolútne neprípustné. Aj keď tento zmluvný vzťah je do roku 

2028, teda on bol na 15 rokov myslím, tak jednoducho budeme s tým pracovať a budeme 

hľadať iné možnosti. Dobre. Ak nikto ďalší do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu. Už sme dali. Dobre. Hlasujte. Pardon.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 215/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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Bod č. 10.11 – Vecné bremeno Stredoslovenská vodárenská - voda 
 

Bod č. 10.12 – Vecné bremeno Stredoslovenská vodárenská - kanál 
 

Bod č. 10.13 – Súhlas s podmienkami realizácie, odovzdania a prevzatia 

preložky verejného vodovodu (1) 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k ďalšiemu bodu 10.11 

a 10.12 tu by sme spojili rozpravu, ak súhlasíte. Aj 10.13? To je všetko Stredoslovenská. Čiže 

bod 10.11, 10.12, 10.13 poprosím k všetkým materiálom a otvoríme rozpravu, nech sa páči.  

 

Neuvedený: Vážení prítomní, dovoľte, aby som vás oboznámil s tým, že vlastne všetky tieto 

tri body sa jedná o výstavbu bytového domu na MPČĽ. Vzhľadom k tomu, že pri 

podmienkach na vydanie stavebného povolenia si vymienila Stredoslovenská vodárenská 

spoločnosť, a.s., aby boli uzatvorené dohody, zmluvy o budúcich zmluvách o zriadení 

vecného bremena, to je jedna vec, pri uložení vodovodu, z našej strany musíme zriadiť vecné 

bremená, pretože sa jedná o verejnoprospešnú stavbu, ktorú sme vyvolali my ako investor 

a potrebujeme my, aby nám vodári dali súhlasné stanovisko k stavebnému povoleniu. V bode 

10.11 navrhujeme, aby vecné bremeno bolo zriadené na parcely, ktoré som uviedol. Vecné 

bremeno bude spočítať vo vybudovaní,  uložení a prekládke podzemného vedenia, teda 

vodovodu a s neobmedzeným prístupom cez zaťažené pozemky k vodovodnému potrubiu 

v prospech oprávneného z vecného bremena za účelom jeho využívania a vykonávania opráv 

atď. V návrhu na uznesenie v tomto bode sme dali, že náklady a správne poplatky spojené 

s návrhom atď. Ja by som chcel poprosiť, aby sme vypustili akékoľvek podmienky. Tie sa 

vyrokujú priamo, keď sa bude zriaďovať tá zmluva o vecnom bremene, pretože v bode 10.13, 

ktorý som robil posledný sa vlastne hovorí o podmienkach realizácie odovzdania, a prevzatia 

preložky a tam práve oni požadujú, čo je ich štandardná zmluva, že vecné bremená a iné veci, 

ktoré sú spojené s touto investícou, s touto stavbou, budú bezodplatné. Majú pravdu, veď oni 

to nevyvolali. Preto by som chcel, aby sme vypustili alebo požiadať vás, aby sme vypustili 

akékoľvek podmienky. Tie budú vyrokované podľa tej zmluvy, o ktorej teraz hovoríme. 

O podmienkach. Čiže to je k bodu 10.11. Môžem hneď bod 10.12? To je v podstate to isté, 

akurát tu sa jedná o kanalizáciu a znovu je to z našej strany potrebné, aby sme túto vec mali 

uzatvorenú a zriadili vecné bremená tiež na tieto pozemky, ktoré  sú uvedené v návrhu. S tým, 

že ja som navrhol, že by to malo byť zriadené za jednorazovú odplatu. A tak isto navrhujem, 

aby sme všetky podmienky dali vonku, aby bola možnosť rokovať so Stredoslovenskou 

vodárenskou, aby sme si nezavreli dvere pred povolením, pred kladným vyjadrením pri 

stavebnom povolení. Bod 10.13 je bodom, kde súhlas mesta s uzatvorením zmluvy 

o podmienkach realizácie, odovzdania a prevzatia preložky verejného vodovodu. Tu som vám 

predložil zmluvu, ktorá je ich štandardná a bez tejto zmluvy sú oni, dá sa povedať, nie ani 

ochotní s nami rokovať. Takže navrhujem vzhľadom k tomu, že sa jedná o našu investíciu 

a našu stavbu a našu potrebu, tak navrhujem schváliť tak, ako teda navrhujú. Predkladám vám 

tento materiál.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Stanovisko komisií?  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 
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MsZ vo všetkých troch týchto bodoch to schváliť vzhľadom k tomu, že skutočne nám bežia 

termíny ohľadom podania žiadostí na Fond rozvoja bývania pri realizácii toho nášho 

investičného zámeru a tým pádom potrebujeme kladné stanovisko, bez ktorého vlastne nie 

sme schopní dodržať určité dosť šibeničné termíny. Ďakujem.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Komisia financií rovnako odporúča 

schváliť body tak ako sú pripravené. Na rokovaní sme mali iba 10,11, 10.12, ale 10.13 

predpokladám, keďže sú nadväzujúce na to, tak.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, ďakujem. Otváram rozpravu, 

nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím, žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť 

Stredoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a.s. ďalej tak ako je uvedené v texte, 2.) schvaľuje 

uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluvy o zriadení vecného bremena, ďalej tak ako je uvedené 

v texte, bez podmienok.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Čiže hlasujme o bode 10.11. 

Hlasujte.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 216/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prešli by sme k hlasovaniu bodu 10.12. 

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie žiadosť 

Stredoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a.s. ďalej tak ako je uvedené v texte. 2.) schvaľuje 

uzatvorenie zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena, ďalej tak ako je uvedené 

v texte, bez podmienok.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 217/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: 10.13.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie podmienky 

realizácie, odovzdania a prevzatia preložky verejného vodovodu v rámci stavby bytových 

domov ulica MPČĽ, Mazurníkovo, 2.) schvaľuje uzatvorenie zmluvy o podmienkach 

realizácie, odovzdania, prevzatia preložky verejného vodovodu v rámci stavby bytový dom na 

ulici MPČĽ, Brezno, Mazurníkovo.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 218/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 10.14 – Schválenie spôsobu prevodu zo súťažných podmienok OVS 

o najvhodnejší návrh na uzatvorenie kúpnej zmluvy na predaj nehnuteľného 

majetku mesta Brezno budovy bývalej ZŠ Školská ul. v Brezne vrátane 

príslušenstva a priľahlých pozemkov 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči.  

 

Neuvedená: Takže mesto sa rozhodlo pre predaj majetku mesta formou OVS. Jedná sa 

o nehnuteľnosti na Školskej ulici. Je to stavba bývalej ZŠ na Školskej ulici v Brezne spolu 

s príslušnými pozemkami a príslušenstvom stavieb. Mesto ponúka na predaj tento majetok 

formou OVS, keďže tento majetok nepotrebuje na plnenie svojich úloh a nemá s ním žiadne 

v budúcnosti investičné zámery. V súčasnosti je stavba v nájme na základe nájomnej zmluvy 

z roku 2007, ktorá je uzavretá s Európskym vzdelávacím strediskom pre (nezr.) spoločnosť, 

známe pod skratkou EGB. Zmluva je uzavretá do 08/2022. Predmetom OVS je teda stavba, 

číslo súpisné 136, orientačné 5. Pozostáva z dvoch častí. Tá staršia veľká budova spolu 

s prístavbou na vedľajšom pozemku. Ďalej predmetom súťaže budú pozemky pod stavbou 

a ešte okrem toho pozemok okolitého areálu, len s tým, že teda geometrickým plánom bol 

tento pozemok rozčlenený na dve časti a do súťaže ide väčšia časť o výmere 2 240 m2. 

Zvyšná časť zostane v majetku mesta. Máte v materiáloch pripojený návrh geometrického 

plánu. Na určenie ceny bol použitý znalecký posudok vypracovaný pánom Ing. Dubcom 

s tým, že minimálna kúpna cena požadovaná vyhlasovateľom súťažných podmienok je 

napočítaná z ceny stavieb a z ceny pozemkov. Výsledná suma 1 109 363, 91 €. Cena stavby je 

897 892 €. Zvyšok je cena pozemkov. Predmetom teda materiálu je schválenie, vyhlásenie 

všetkých týchto nehnuteľnosti za prebytočné, schválenie podmienok OVS tak ako sú 

v materiáloch pripojené. Cenu som uviedla. Všetky ostatné podmienky sú štandardné, aké 

zvykneme dávať pri OVS. Takže z mojej strany zatiaľ všetko, nech sa páči, otázky.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Ja len doplním, že sa 

to upravilo tak, ako sme sa bavili, aby sme si časť pozemku ponechali. A v podstate máme 

záujemcu, súčasný subjekt, ktorý je v nájme, o tento objekt. Bola žiadosť, aby sme to 

predávali na základe osobitného zreteľa, ale keďže by tam išlo o nižšiu sumu, tak si myslím, 

že transparentné pre nás je skôr ponuka OVS a samozrejme potom, ak by náhodou sa 

neprihlásili záujemcovia, tak môžeme pracovať s cenou, ale takto je to pre nás myslím viac 

v poriadku ako na priamo. Stanoviská komisií poprosím.  
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Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Komisia pre rozvoj odporúča 

MsZ schváliť bod tak ako bol predložený.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Rovnako aj komisia financií odporúča 

schváliť materiál tak ako je pripravený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu. Nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) vyhlasuje pre účel prevodu 

nehnuteľný majetok mesta Brezna a to stavby, ďalej tak ako je uvedené v texte, za 

prebytočný, 2.) schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku mesta Brezna, a to stavby, 

ďalej tak ako je uvedené v texte, OVS, 3.) schvaľuje, ďalej tak ako je uvedené v texte, 4.) 

súhlasí v prípade, že OVS bude neúspešná, s jej opakovaným vyhlásením za rovnakých 

podmienok schválených v bode 3 tohto uznesenia.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: ZO 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 219/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Kolegyne, kolegovia, ak môžem, tak 

vás chcem poprosiť o 5-minútovú prestávku. Ideme k dani z nehnuteľnosti, aby sme sa ešte 

poradili. Vyhlasujem 5-minútovú prestávku. Ďakujem.  

 

 

 

 

Bod č. 6 – Návrh VZN č. VZN – xx/2019 o dani z nehnuteľnosti, dani za psa, 

dani za predajné automaty a dani za nevýherné hracie prístroje 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Kolegyne, kolegovia, pokračovali by 

sme v rokovaní. Opticky vidím, že vás je dosť. Prešli by sme k bodu 6. Prekladám ja, 

spracoval odbor ekonomiky a financovania MsÚ. Nech sa páči, pani vedúca.  

 

Ing. Ružena Šefranková, vedúca odboru ekonomiky a financovania: Prekladáme vám na 

rokovanie návrh VZN o dani z nehnuteľnosti, dani za psa, dani za predajné automaty a dani za 

nevýherné hracie prístroje. Návrh VZN bol zverejnený v zmysle zákona počas 10-dňovej 

lehoty na pripomienkovanie. Mesto obdržalo jednu pripomienku od pána poslanca Martina 

Juhaniaka. Pripomienka bola vyhodnotená, návrh bol akceptovaný a bol zapracovaný do 

návrhu VZN, čiže posledný návrh by ste mali mať predložený ten, kde sú zapracované 

pripomienky pána poslanca Juhaniaka. Viac pripomienok k návrhu VZN sme neobdržali. 
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Z mojej strany všetko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, 

týmto zvýšením, tak ako sme sa bavili aj na tých pracovných poradách, reagujeme na 

výpadok nielen dani, ale aj na zvyšovanie výdavkov v našej samospráve na základe viacerých 

zákonov, ktoré boli schválené v priebehu posledného roka. Tak sa nám výdavky zvýšili o viac 

ako milión eur a výpadok dane z príjmu fyzických osôb, keďže bol znížený základ dane pre 

fyzické osoby, nám v budúcom roku spôsobí výpadok takmer 0,5 milióna eur, takže naozaj na 

toto musíme reagovať, keďže s týmto sa ani pri mnohých investičných akciách, ktoré sme 

spustili už v priebehu alebo začiatkom tohto roku nepočítalo. A toto navýšenie nám len sčasti 

umožní sanovať ten výpadok, ktorý jednoducho v rámci príjmovej zložky, alebo to navýšenie 

na výdavkovej časti, budeme v budúcom roku mať. Treba tiež povedať, že tak ako sme sa 

dohodli, tak sme sa spoločne snažili, aby to bolo čo najcitlivejšie. Aj to navýšenie nemôžeme 

nejako hodnotiť podľa percentuálneho navýšenia, lebo naozaj pri mnohých daniach sa bavíme 

o pár centoch navýšenia výdavkov pre občanov v rámci mesiaca. Mimo toho sme ale zaviedli 

ďalšie benefity pre našich občanov, kde tieto majú oveľa väčšiu hodnotu, keď už to beriem 

len z finančného vyjadrenia. Ako zľavnené MHD, viaceré nové sociálne služby, ktoré sme 

zaviedli či pre seniorov alebo pre mladých ľudí na území nášho mesta. Takže myslím si, že 

verejnosť aj toto navýšenie pochopí a nie je to, keby sme to nemuseli, tak jednoducho k tomu 

nepristúpime. Poprosím stanoviská komisií.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Finančná komisia návrh VZN vzala 

na vedomie a odporúča schváliť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. V iných komisiách sme to 

nemali. Otváram teda rozpravu, nech sa páči. Pán zástupca Juhaniak.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, poslanec: Ďakujem pekne. Osvojím si všeobecný poslanecký návrh 

vo veci dodatočnej úpravy niektorých ustanovení daní z nehnuteľností. Prvý pozmeňujúci 

návrh dávam v rámci úpravy § 5 týkajúci sa sadzby dane za stavby na bývanie a drobné 

stavby, kde v návrhu VZN sme počítali so sadzbou 0,35 za stavby na bývanie, to je v ods. 1, 

pís. a) a môj poslanecký návrh znie na sumu 0,30 za stavby a drobné stavby. Ďalej navrhujem 

úpravu v § 5, ods. 1, pís. h) týkajúci sa stavby na ostatné podnikanie a zárobkovú činnosť, kde 

v návrhu VZN bola sadzba 3,2 € a tuto navrhujem znížiť na sadzbu 3 €. Ďalej v tom istom 

ods. v pís. i) navrhujem zvýšiť sadzbu z 2,5 € za ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až 

h) na sumu 3 €. Tým by sme vlastne, nazvem to komerčné objekty alebo teda objekty 

predurčené na podnikanie, zjednotili jednotnou sadzbou a bude zavedená sadzba 3 €. Ďalej v 

§ 6 týkajúci sa dane z bytov v ods. 1, navrhujem úpravu dane za byty nachádzajúce sa 

v bytovom dome na sadzbu 0,30 €/m2. Všetko k návrhu. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Ešte niekto ďalší do 

rozpravy? Pán poslanec Strmeň, nech a páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem za slovo. Začnem tak netradične. Oslovím našich 

spoluobčanov. Nielen tých, čo tu sedia, ale mnohí to zrejme sledujú alebo si to pozrú zo 

záznamu. Milí spoluobčania, nemajte a nehádžte vinu na poslancov MsZ. Nie túto tí ľudia, 

ktorí spôsobili túto situáciu, nie sú to tí ľudia, ktorí by za každú cenu potrebovali dostať 

peniaze do mestského rozpočtu. Ak sledujete politiku štátu, tak dobre viete, odkiaľ toto celé 

prišlo. Že súčasná vládna koalícia poprijímala spústu opatrení. Mnohé z nich populistické, 
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ktoré ale ťažko dopadli na obecné a mestské samosprávy. A preto dnes nielen my, ale 

predpokladám možno takmer 100% obecných zastupiteľstiev a mestských túto situáciu musí 

riešiť aj týmto spôsobom, že musíme pristúpiť k úprave daní. Je to len jedno z opatrení, tak 

ako pán primátor povedal, výpadok z rozpočtu je 1,5 milióna eur. Daňami možno necelú 

tretinku poriešime a ďalšie 2/3 musíme sa zaoberať s tým, ako doplníme mestský rozpočet. 

Samozrejme, viete dobre, že máme rozbehnuté mnohé investičné akcie, ktoré sa zastaviť 

nedajú.  Je potrebné ich dokončiť. A tým, že teda nebudete veľmi na nás nadávať, preklínať, 

pomôžete dobrej veci, aby naše mesto sa mohlo rozvíjať tak, ako to máme v pláne aj naďalej. 

Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Ja ťa len doplním, pán 

poslanec, že sme urobili viaceré opatrenia. Samozrejme, tie sa týkali výdavkovej časti, 

prehodnotili sme viaceré zmluvy, tam sú ušetrené desaťtisíce v budúcom roku a samozrejme 

sme sa zaoberali aj výdavkami v rámci miest na úrade a ďalšími a tam sú tiež ušetrené 

desiatky tisíc eur, takže my sme už urobili ďalšie opatrenia. Nie je to len o tom, že ak tento 

návrh bude schválený, zvýšime dane a neurobili sme nič iné. Nie je to tak. Naozaj sme sa 

zaoberali na všetkých úrovniach tou výdavkovou časťou, aby bola čo najviac skresaná 

v budúcom roku a dokončili sme v prvom rade tie investície, ktoré máme rozbehnuté. Pán 

poslanec Hašan, nech sa páči.  

 

Ing. Milan Hašan, poslanec: Ďakujem pekne. Som rád, že v podstate sme sa aj tu, my sme 

boli vzadu, dohodli na konečnej tej verzii tohto návrhu, pretože dakedy treba možno že aj 

trošku vybuchnúť, lebo tá prvá verzia, ktorá bola, tak bola pre mňa totálne neúnosná, viete 

sami veľmi dobre. Že napríklad za dom bolo 0,45 €. Dnes sme sa dohodli alebo lepšie 

odsúhlasíme to na 0,30. Tak isto aj za byt. Bolo to, tá suma bola v podstate vyššia ako je 

teraz, čiže tiež 0,30 %. Čiže to som rád a ako som zabojoval, tak sa mi zdá, že ste to pochopili 

a na tomto sme sa dohodli. Ďalej sa chcem spýtať na tieto úľavy. Je tam úľava 40 %, dobre, 

okej. Ale teraz. Je tu napr. úľava na fyzické osoby staršie ako 62 na 40 %. Ale teraz otázka 

znie takto: Ak tam bývajú dvaja manželia dôchodcovia, alebo jeden je z nich na dôchodku, 

má viac ako 62 rokov, druhý má menej ako 62 rokov, čo platí teraz? Úľava 40 % na byt pre 

oboch alebo neplatí?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Už sme to rozoberali pán poslanec, ale 

pani vedúca.  

 

Neuvedená: Vlastník bytu musí mať vek alebo nehnuteľnosti.  

 

Ing. Milan Hašan, poslanec: A keď sú dvaja vlastníci?  

 

Neuvedená: Ak by boli dvaja vlastníci, tak potom by museli dať dve daňové priznania. To je 

v zákone dané. My to VZN nebudeme opisovať zákon, ale v zákone 582 o dani 

z nehnuteľnosti je to presne stanovené. My máme napr. jasné, čo ja viem, aj takú raritu vám 

poviem, že máme v jednom dome a máme o psoch vám poviem, že jeden manžel má jedného 

a jeden druhého, ale musia obaja priznať. Nemôže jeden. A tu je to tak isto, lebo predsa 

daňové priznanie predkladá vlastník. V zákone hovoriaca, ak majú VZN, tak v zákone sa 

hovorí, že sa dohodne, ktorý z nich predloží.  

 

Ing. Milan Hašan, poslanec: Ale ak sú dvaja, dvaja predložia daňové priznanie, jeden má 62  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ak sa nemýlim, tak sa rozpočítava daň 
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v takýchto prípadoch.  

 

Neuvedená: Nie.  

 

Neuvedený: Musíme si uvedomiť, že nejaký občan podá daňové priznanie, je vlastníkom 

nehnuteľnosti a daňovník sám rozhoduje, teda keď má bezpodielové spoluvlastníctvo 

s manželkou, tak si oni musia uvedomiť, že ktorý z nich má viac rokov. Ak má že 

v domácnosti je jeden dôchodca 62-ročný a manželka má 40, tak podá daňové priznanie ten, 

ktorý má nárok na tú úľavu.  

 

Ing. Milan Hašan, poslanec: To už je špekulácia.  

 

Neuvedený: To neni špekulácia. To je jednoducho, ak nevie ten daňovník, ktorý z nich, pre 

ktorého z nich je to výhodnejšie, tak my za to nemôžeme. Jednoducho, ak podá dôchodca 

daňové priznanie, má nárok aj na úľavu. Ak nepodá dôchodca daňové priznanie, tak na úľavu 

nemá nárok. (nezr.)  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem pekne, vysvetlené. 

Ideme ďalej. Ešte niekto ďalší do rozpravy? Nech sa páči.  

 

Neuvedený: Iba sa potrebujem utvrdiť pani Šafránková, že v § 7, odsek, resp. týkajúci sa 

zníženia daní, je na 40 %. 40 %, dobre, ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: To bolo aj v pôvodnom návrhu. Dobre. 

Ďakujem. Ak nikto ďalší.  

 

Neuvedená: ...a na základe pripomienkového konania, bolo upravené na 40. Čiže my teraz 

predkladáme 40 % úľavu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Treba povedať, že toto navýšenie bude 

slúžiť na to, aby sme hlavne v budúcom roku mohli investovať opäť do ciest, chodníkov, tých 

základných vecí, ktoré obyvatelia najviac vnímajú a potrebujú. Takže poviem takmer celá táto 

suma bude preinvestovaná na takéto účely a my každý rok, keď to spriemerujem, tak dávame 

oveľa vyššiu sumu na údržbu ciest, chodníkov, na prípadne výstavbu nových parkovacích 

miest. Takže tie základné veci nebudú ani pokryté tým navýšením, ktoré tu momentálne je, 

ale určite to celé využijeme práve na tieto služby pre našich obyvateľov. Ak nikto do 

rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie. 

Najprv poprosím pozmeňujúci návrh.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Budeme hlasovať o pozmeňujúcom návrhu viceprimátora 

Martina Juhaniaka.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, čiže vieme, o čom hlasujeme, 

áno? O pozmeňujúcom návrhu pána zástupcu Juhaniaka. Nech sa páči, kolegyne, kolegovia, 

hlasujte.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 15 ZA. PROTI 1. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prejdeme na hlasovanie o návrhu VZN 



Strana 33 z 72 

 

ako celku. Nech sa páči.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie vyhodnotenie 

pripomienkového konania k návrhu VZN o dani z nehnuteľnosti, dani za predajné automaty 

a dani za výherné hracie prístroje, 2.) uznáša sa, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 15 ZA. PROTI 1. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 220/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 11 – Správy Hlavnej kontrolórky 
 

Bod č. 11.1 – Správa o výsledku kontroly dodržiavania a uplatňovania 

všeobecné záväzných právnych predpisov v oblasti použitia účelovej dotácie 

z rozpočtu mesta za roky 2017 a 2018 

 

Bod č. 11.2 – Správa o výsledku kontroly stavu a vývoja dlhu mesta Brezna 

 
 

Bod č. 11.3 – Správa o výsledku kontroly plnenia vybraných uznesení MsZ v 

Brezne 
 

Bod č. 11.4 – Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na 1. polrok 2020 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Spojíme rozpravu. Potom kontrolu 

stavu a vývoja dlhu mesta Brezna. Správa o výsledku kontroly plnenia vybraných uznesení 

MsZ v Brezne a plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na I. polrok 2020. Nech sa páči 

pani hlavná kontrolórka.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Dobrý deň. Prvá bola kontrola 

dodržiavania (nezr.) ktoré ste schvaľovali ako prvé na tomto zasadnutí. Kontrolované obdobie 

bolo roky 2017 a 2018 a kontrolovaný subjekt bol práve Európske vzdelávacie stredisko pre 

povolanie a spoločnosť ako zriaďovateľ súkromnej materskej škôlky. Výsledok máte v správe 

uvedený. Žiaľ v kontrole bolo zistené, že v podstate aj porušenie finančnej disciplíny. Máte 

tam uvedené, že dotácia na mzdy sa vyvíjala v roku 2017 bola 2 081 na jedno dieťa 

súkromnej materskej školy. V roku 2018 to bolo 1 968. V podstate zriaďovateľ dostával 

finančné prostriedky v rozsahu dotácia na dieťa x počet detí a túto dotáciu mal použiť na 

súkromnú materskú školu. Kontrolou bolo zistené, že tieto finančné prostriedky v plnej výške 

nepoukázal súkromnej materskej škole, to znamená, že ten rozdiel, ktorý tam máte vyčíslený, 



Strana 34 z 72 

 

je potrebné, aby vlastne vrátil do rozpočtu obce alebo mesta nášho. Na základe tejto správy 

bolo, táto správa alebo proste požiadavka na začatie správneho konania v zmysle porušenia 

finančnej disciplíny, bola odstúpená správnemu orgánu, ktorým je mesto. A ja poskytnem 

plnú súčinnosť pri tomto konaní. To je prvá kontrola. Druhá kontrola je kontrola stavu 

a vývoja dlhu mesta Brezna. V súvislosti s návrhom rozpočtu som sa rozhodla urobiť túto 

kontrolu. Výsledky máte uvedené v správe s tým, že samozrejme spĺňame všetky zákonné 

podmienky, ktoré spĺňať máme a ten stav a vývoj dlhu máte v tabuľke, čiže vidíte, že on je 

priaznivý. Čo sa týka správy o výsledku kontroly plnenia uznesení, vybraných uznesení, ja 

som si vybrala práve tie uznesenia, ktoré sú spojené s rozvojom mesta, čiže s dotáciami, ktoré 

dostávame z rozpočtu EÚ a zo štátneho rozpočtu. Opäť výsledok kontroly je bez nedostatkov. 

Ja by som práve v tejto súvislosti chcela poďakovať všetkým kontrolovaným subjektom za 

súčinnosť. Naozaj mesto je vytvorené kontrolované prostredie, v ktorom naozaj výkon 

kontroly je veľmi ale veľmi dobre robený. Z mojej strany naozaj veľké ďakujem patrí 

všetkým kontrolovaným subjektom. Menovite poviem, že pani prednostke MsÚ, pretože ona 

mala nárok na to, aby mala také obdobie nástupu do funkcie, žiaľ, situácia sa vyvinula tak, že 

toto obdobie som jej nemohla dať. Práve preto jej ďakujem, lebo jej prístup ku kontrolám bol 

fantastický. Ako ona vždy to brala empaticky, brala to, že z každej kontroly sa poučí, na 

základe odporúčaní príjme opatrenia. Tak sa vždy aj konalo. Takže naozaj veľká vďaka za 

súčinnosť, ktorá bola poskytnutá. Z mojej strany myslím si, že toto ďakujem je na mieste 

a hneď premostím, aby sa tak dobre robili kontroly aj v roku 2020, tak vás prosím 

o schválenie plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2020. ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne pani hlavnej 

kontrolórke. Prešli by sme teda k rozprave, nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ku všetkým 4 

bodom. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

postupne návrhy na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie správu 

o výsledku kontroly dodržiavania, uplatňovania všeobecne záväzných právnych predpisov 

v oblasti používania účelovej dotácie z rozpočtu mesta za roky 2017 a 2018.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 221/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďalší bod poprosím 11.2 

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie správu 

o výsledku kontroly stavu a vývoja dlhu mesta Brezna.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  
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K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 222/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: 11.3 poprosím. 

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie správu 

o výsledku kontroly plnenia vybraných uznesení MsZ v Brezne.   

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 223/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: 11.4 ešte.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje plán kontroly činnosti 

hlavnej kontrolórky na I. polrok 2020. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce 

návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 224/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

  

 

 

Bod č. 12 – Odborné stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu na 

roky 2020 - 2022 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá pani hlavná kontrolórka, tiež 

materiál spracovala, nech sa páči.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Ďakujem pekne. Takže čo sa týka 

stanoviska k návrhu rozpočtu. Už tu bolo veľa povedané, z čoho sme vychádzali, aké boli 

východiská pri tvorbe nášho rozpočtu a môžem povedať, že nielen pri tvorbe nášho rozpočtu 

za mesto Brezno, ale pri tvorbe rozpočtu všetkých miest a obcí. Základné ukazovatele sú, že 

v podstate budeme hospodáriť s prebytkovým bežným rozpočtom so schodkovým 

kapitálovým rozpočtom, pretože máme naplánovaný rozvoj, rozvojové programy, ktoré sa 

realizujú, sú rozbehnuté. A schodok kapitálového rozpočtu plánujeme vykryť jednak 

nevyčerpaným úverom zo Štátneho fondu rozvoja bývania a najmä prebytkom bežného 

rozpočtu. Z tohto prebytku bežného rozpočtu sú naplánované aj, že budú hradené splátky 
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návratných zdrojov financovania. Toto sú východiská a ja som vám vlastne hneď po tých 

východiskách pomenovala aj riziká tohto návrhu rozpočtu. Nie z pohľadu, že predkladateľ 

alebo že spracovateľ rozpočtu by nevedel spracovať rozpočet, ale preto, že tieto riziká 

vyplývajú jednak z legislatívnych úprav, ktoré boli vykonané v priebehu posledných, 

nechcem to povedať, posledného roka, ale posledných mesiacov tohto roka. A samozrejme 

z legislatívnych úprav, ktoré máme už z priebehu aj predchádzajúcich období, ktoré 

ovplyvňujú jednak príjmovú a jednak výdavkovú stránku rozpočtu. To znamená, že tie riziká, 

ktoré som pomenovávala ako je nenaplnenie prognózy výnosu dane z príjmov fyzických osôb, 

vy dôverne poznáte, pretože pozeráte správy. Viete, že východiská rozpočtu verejnej správy 

sú urobené tak, ako predpokladajú určitý rast. Či bude ten rast, či bude to percentuálnej, ten 

percentuálny nárast HDP, to je všetko naozaj otázne a my sa tomu, poviem otvorene, my sme 

sa tomu veľmi dobre prispôsobili tým, že sme prijali zásadu opatrnosti. Zásada opatrnosti pri 

tejto tvorbe rozpočtu je naozaj na prvom mieste. Ja poviem ešte jednu vec, jedno odporúčanie, 

že by som fakt chcela, keby bolo v priebehu roka kontrolované plnenie príjmov a na základe 

toho bola regulácia čerpania výdavkov. Pretože my potrebujeme dosiahnuť prebytok bežného 

rozpočtu. Ja som dokonca dala aj odporúčania, aby sa ešte aj niečo urobilo s koncom roka, 

pretože nastavený je koniec roka tak, že my v podstate nevytvoríme rezervu, čiže my 

nebudeme mať. Máme schodkový rozpočet. Opakujem, nie je to vôbec vada krásy. Každý 

schodkový rozpočet znamená, že v tom meste sa pracuje, že je rozvoj, že sa zapájajú zdroje 

financovania cez kapitálový rozpočet, čo my sme v priebehu tohto roku robili. Zapájali sme 

rezervný fond, tým pádom sme išli, alebo mám informáciu, že pôjdeme k 31,12. v podstate na 

vyčerpanie tohto rezervného fondu. Čiže moje odporúčanie, aj keď možno už je dosť neskoro 

v polovičke decembra, je aj to, aby sme si vytvorili ešte nejaký ten maličký zdroj, aby sme 

mohli do toho roku prejsť s nejakým malým zdrojom finančných prostriedkov, ktorým by sme 

navýšili ten rozpočet mesta. Pomenované je všetko tak ako obvykle. Štruktúra stanoviska je 

rovnaká, rozdiel je len ten, že som naozaj pomenovala tie riziká návrhu rozpočtu. Opakujem, 

aby nevznikol nejaký pocit alebo dojem, že sme urobili zlý rozpočet, sú to riziká, ktoré 

ovplyvňujú každý rozpočet územnej samosprávy v SR. Ja by som chcela poďakovať tvorcom, 

spracovateľke rozpočtu a naozaj predkladateľovi, že ako vždy ten rozpočet bol spracovaný 

zákonným spôsobom, v súlade so zákonmi a naozaj precízne metodicky správne. Ďakujem 

veľmi pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujeme. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) berie na vedomie odborné 

stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu na roky 2020 – 2022.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 225/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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Bod č. 13 – Návrh rozpočtu mesta Brezna na roky 2020 - 2022 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval odbor 

ekonomiky a financovania. Nech sa páči, pani vedúca.  

 

Ing. Ružena Šefranková, vedúca odboru ekonomiky a financovania: Predkladáme vám na 

rokovanie spracovaný návrh rozpočtu na rok 2020 – 2022, pričom záväzný je rok 2020. Jedná 

sa o základný dokument hospodárenie mesta Brezna na budúce obdobie. Návrh rozpočtu 

mesta, ako aj povedala pani hlavná kontrolórka, bol spracovaný v súlade so zákonom 

o rozpočtových pravidlách. Bol zverejnený na 15 dní na pripomienkové konanie alebo teda na 

nejaké návrhy od občanov. Počas 10-dňovej lehoty na mesto neboli žiadne pripomienky alebo 

nové návrhy k rozpočtu doručené. Nebudem sa opakovať po pani kontrolórke, ale vidíte, 

návrh rozpočtu bol zostavený ako vyrovnaný, celkový teda rozpočet. A snažili sme sa 

zapracovať všetky nám v tom čase známe, či už príjmy alebo výdavky, do rozpočtu v takej 

výške, ako boli odzrkadlené v skutočnom plnení v roku 2018 a tak isto sme pracovali aj 

s rokom 2019. Hlavne s plnením za 9 mesiacov, t.z. s účtovnou závierkou k 30.09.2019. 

Z mojej strany asi toľko. Ak budú otázky, zodpoviem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Stanovisko komisií? 

Prerokovali ste, hej? Dobre. Otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Pán 

poslanec Tokár, nech sa páči.  

 

Jozef Tokár, poslanec: Ďakujem za slovo. Vieme, že prebytok bežného rozpočtu asi alebo 

jednoducho (nezr.) rozpočtu možno vinou štátu nepríde toľko peňazí, lebo je rizikový 

v podstate príjem do rozpočtu. A podľa mňa sú podcenené výdavky v rámci štátu. Nie je to 

naša chyba, to je jasné. Musíme sa toho držať. Ale ja sa chcem spýtať na investičné akcie, 

ktoré sú dané na rok 2020. Sú tam investičné akcie, ktoré sú rozpracované podľa informácií, 

ktoré sú rozpracované, ktoré musíme dofinancovať. Určite súhlasím, aby sa dofinancovali 

škôlky a akcie, ktoré máme rozpracované a hlavne sú z eurofondov. Ale ja sa chcem spýtať na 

akcie, ktoré ešte budeme možno dopĺňať, či vieme o nich, aký objem budú mať, kto o nich 

bude rozhodovať, ktoré nie sú rozpracované a ktoré plánujeme na budúci rok robiť. A či sa 

budú nejaké robiť. A ak sa budú nejaké robiť, tak kto o nich bude rozhodovať a či bude to 

predmetom zastupiteľstva.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: To sa nie dobre pýtaš, pán poslanec. 

Lebo na to ti pani vedúca asi nezodpovie. To sa mňa môžeš pýtať ako predkladateľa. 

Samozrejme budúci rok, tak ako sme si povedali na tých pracovných poradách, chceme 

dokončiť to, čo je rozpracované. Možno by sme do niektorých aktivít nešli, poviem, keby sme 

vedeli, ako povedala aj pani hlavná kontrolórka, že posledné mesiace príde legislatíva, ktorá 

prišla už. Naozaj v priebehu troch mesiacov boli schválené zákony, ktoré nám vyhodili 

z rozpočtu možno 700 – 800-tisíc. To si treba povedať tak, ako to jednoducho je. Ale 

samozrejme, keď už niečo máme začaté, tak to dokončíme, lebo asi by nebolo správne nechať 

rozrobené stavby a aj z hľadiska zmluvných vzťahov to ani nie je možné. Takže určite priorita 

je dokončiť to, čo je rozpracované. To, čo je navyše, tak je uvedené v rozpočte. O ostatnom sa 

budeme baviť v priebehu roka, pretože my nevieme momentálne a to je podstatná vec 

a odpoveď na tvoju otázku, my momentálne nevieme, koľko budeme mať ešte schválených 

projektov, žiadostí, ktoré sme posielali, teda ktoré sme podávali na základe žiadostí o NFP 
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o eurofondy. Máme napr. jasle podané, čo je veľká investícia. Tam máme informáciu, že by 

mali byť vyhodnotené v najbližšom období. Momentálne prebiehajú administratívnou 

kontrolou už asi 4 mesiac, či kedy sme to schvaľovali. Čiže máme jasle veľkú investičnú 

akciu a máme tam podané cyklotrasu, tú máme schválenú na realizáciu už. Odobrený aj 

proces verejného obstarávania, máme už predložené zmluvy. Takže jednoducho toto je ďalšia 

veľká investícia, túto budeme začínať. A samozrejme, máme tam ešte podané nejaké žiadosti. 

Teraz aj posledne nám schválili tie zastávky a ďalšie menšie. Na hasičňu sme dostali tiež na 

tretiu etapu, tá ide pokračovať. Tam sme dostali teraz tiež nám schválili 30-tisíc, čiže už 90-

tisíc v priebehu 3 rokov. Zástavky som spomenul a ďalšie. Čiže budeme v prvom rade budúci 

rok riešiť nové stavby, iba tie, ktoré sme podávali žiadosti o NFP. A ak by boli nejaké ďalšie, 

tak samozrejme o tých budeme rokovať a dohodneme sa, čo áno, čo nie. Budúci rok je pre nás 

veľmi citlivý z hľadiska výdavkovej časti, takže ja potrebujem minimálne väčšinovú zhodu na 

tom, čo sa bude robiť a čo sa robiť nebude. Stačí ti to takto, áno? Ešte potom ak budeme sa 

baviť, tak možno o chodníkoch a cestách, ale to je tá bežná údržba, ktorú robíme každý rok 

zatiaľ. A tomu sme sa každý rok venovali. Ale tam dáva návrh MsÚ na základe 

znehodnotenia miestnych komunikácií a tam sa určoval podľa poškodenia priority práve 

odbor investičný na MsÚ. Pán poslanec Hašan, nech sa páči.  

 

Ing. Milan Hašan, poslanec: Ďakujem. Chcem sa spýtať, ak sa mýlim, tak sa opravte, ale tu 

vidím investičné akcie, spevnené plochy v meste na rok 2020, tam nie je nejaká suma. To sa 

nebudú stavať parkoviská?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Budeme určite robiť aj spevnené, ale to 

je v návrhu asi.  

 

Neuvedená: Ak môžem. Spevnené plochy sme predtým mali ako kapitálový a sa to muselo 

preklasifikovávať na bežný, nakoľko tú výstavbu tých spevnených plôch vo vlastnej réžii 

robia Technické služby a na základe výsledku kontroly pani kontrolórky, ktorú robila, sa 

jedná o aktiváciu, takže my im dáme bežný príspevok. A keď si pozriete v rozpočte, tak tam 

je 40-tisíc vyčlenených na spevnené plochy ako príspevok pre Technické služby ako bežný 

príspevok.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Čiže je to. Len je to v rozpočte 

Technických služieb. Pán poslanec Tokár.  

 

Jozef Tokár, poslanec: Ďakujem druhýkrát do rozpravy. Spýtam sa. Múzeum komunizmu 

konkrétne je rozpočtovaná suma 174-tisíc približne, 53-tisíc bude v 2019 prefinancované, 

2020 sa plánuje asi 30-tisíc a potom nič. Čiže nedokončí sa? Lebo 30 a 50 je 80 a.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: To je dofinancovanie do tej sumy. My 

sme už prefinancovali časť tej stavby. To sa už len dofinancováva. To je konečná suma, čo by 

už mala byť aspoň tak, čo som to preberal aj s vedúcim.  

 

Jozef Tokár, poslanec: A druhú otázku, len to som chcel. Ak náhodou, ja som už pred 5 

rokmi presadzoval tie parkovacie miesta na Mazurníku. Vieme už, nebudem sa opakovať, 

zúženie, aby sa postavili na šikmé alebo stánie. Ja chcem poprosiť naozaj, ja podporím ten 

rozpočet tým pádom akože. Len chcem poprosiť naozaj, keď sa zvýšia tie finančné 

prostriedky, či to už bude na budúci rok, ja zase netlačím.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prepáč, ja ťa preruším. Robíme tam 
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projekt a chceme žiadať fondy na toto, lebo v rámci revitalizácie vnútroblokov. V podstate 

tieto plochy budú upravené tak, aby vyhoveli aj tej požiadavke, ktorú máš ty. Ak sa mýlim, 

tak ma opravte, ale robíme, tento projekt sa bude realizovať, čiže predpokladám február by 

mal byť hotový. Čiže si ho môžeš pozrieť.  

 

Jozef Tokár, poslanec: Dobre, súhlasím. Lebo jednoducho. A je to za málo peněz, veľa 

muziky. Naozaj to stánie bude, tým pádom sa zvýšia kvalita parkovania aj počet áut, za málo 

peněz.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ešte niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, 

rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje rozpočet mesta Brezno 

na rok 2020 (nezr.) podľa funkčnej klasifikácie ekonomickej klasifikácie, ďalej tak ako je 

uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem, pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený. 

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 226/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 14 – Správa o stave a vývoji pohľadávok za III. štvrťrok 2019 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Prekladám ja, spracoval odbor 

ekonomiky a financovania. Poprosím pani vedúcu.  

 

Ing. Ružena Šefranková, vedúca odboru ekonomiky a financovania: Na základe 

uznesenia z roku 2020 predkladám správu o stave a vývoji pohľadávok za III. štvrťrok 2019. 

V podstate každý štvrťrok predkladáme podľa tohto uznesenia správu, až tento rok sme robili 

výnimku, lebo ku zmenám nastal aj personálny (nezr.) Bolo to za prvý polrok sme predkladali 

a teraz za ten III. štvrťrok predkladáme správu. V tej správe vlastne je popísané, aký je stav 

pohľadávok a zároveň teraz, aj minule som to povedala, prikladáme tabuľku z účtovného 

stavu, kde jednoducho je zrejmé, že pokles pohľadávok je. Povedzme si, že ono by sme 

očakávali aj viac, ale vlastne ten reálny a skutočný stav budeme vidieť až k 31.12., pretože 

my predpisy, čo sa týka účtovné, musíme dávať a vlastne tú úpravu robíme potom na základe 

tej skutočnosti.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna berie na vedomie správu o stave 
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a vývoji pohľadávok za III. štvrťrok 2019.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 227/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 15 – Informatívna správa o vykonaných zmenách rozpočtu medzi 

01.08.2019 – 31.10.2019 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pani vedúca, poprosím vás.  

 

Ing. Ružena Šefranková, vedúca odboru ekonomiky a financovania: Ako je uvedené 

v dôvodovej správe od 01.08.2019 – 31.10.2019 bolo celkovo vykonaných 71 rozpočtových 

opatrení. Z toho 33 bolo v rámci účelovo určených finančných prostriedkov a 38 

rozpočtových opatrení bolo vykonané v rámci presunu rozpočtovaných finančných 

prostriedkov. Pri vykonaných týchto rozpočtových opatreniach nedošlo k zmene výsledku 

hospodárenia rozpočtovaného, ani k zmene rozpočtu. Buď sa len navyšovali, ak sa navýšili 

príjmy, tak aj výdavky. Ak sa výdavky znižovali, tak sa len presúvali z jednej podpoložky na 

druhú. Ak máte otázky, zodpoviem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči. Pán poslanec Barančok, nech sa páči.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem, ja mám len technickú. Chcem si len ujasniť 

rozpočtové opatrenie č. 179, je to výhliadková veža za 526-tisíc atď. Či je to len čisto položka 

tabuľková, keďže budúci rok tam máme ďalších 300-tisíc v rozpočte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Áno.  

 

Ing. Ružena Šefranková, vedúca odboru ekonomiky a financovania: Je to prvá splátka, 

ktorá bola pôvodne rozpočtovaná na, by som povedala, na MsÚ, ale tým, že túto výhliadkovú 

vežu realizujú Technické služby, my sme museli rozpočtovým opatrením vykonať presun 

finančných prostriedkov ako na príspevok Technickým službám. My sme im ich aj poukázali, 

oni uhradili prvú splátku a na budúci rok je rozpočtovaná v novom už schválenom rozpočte 

druhá splátka.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Čiže to nie je 526 + 300.  

 

Ing. Ružena Šefranková, vedúca odboru ekonomiky a financovania: Nie.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ona je aj tak dobrá, ale myslím si, že tá 
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suma je dosť vysoká už aj tak. Ale je to takto ako povedala pani vedúca. Prvá splátka budúci 

rok a ďalšia 2021.  

 

Ing. Ružena Šefranková, vedúca odboru ekonomiky a financovania: Ale tam ešte chcem 

povedať, že my vlastne teraz ku koncu roku, lebo my sme im, ako oni podpisovali zmluvu 

s dodávateľom, oni museli mať tieto rozpočtové opatrenia na to, aby mohli podpísať zmluvu, 

lebo to majú kryté rozpočtom. Ale povedzme si, že ono vlastne k tej úhrade tento rok ani 

nedôjde, čiže nám oni budú vlastne tieto peniaze vracať a resp. rozpočtovým opatrením znovu 

si to upravíme mínus na plus.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Už to máš technicky až veľmi, ale 

verím, že to stačí. Dobre. Ďakujem pekne. Ak nikto ďalší do rozpravy, rozpravu končím. 

Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna berie na vedomie správu o vykonaných 

zmenách rozpočtu z 01.08.2019 – 31.10.2019.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 228/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Kolegyne, kolegovia, prestávka do 

jednej. Ďakujem zatiaľ. 

 

 

 

 

Bod č. 16 – Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti škôl a školských zariadení 

za školský rok 2018/2019 
 

Bod č. 16.1 – Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, o výsledkoch 

a podmienkach ZŠ s MŠ Karola Rapoša, Pionierska 4, Brezno za školský rok 

2018/2019 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Kolegyne, kolegovia, pokračovali by 

sme. Predkladá pani riaditeľka. Nech sa páči, pani riaditeľka.  

 

Neuvedená: Dobrý deň prajem, vážený pán primátor, vážená pani prednostka, páni 

viceprimátori, vážení páni poslanci. Správu, ktorú som spracovala, spracovala som na základe 

vyhlášky č. 9/2006, ktorá stanovuje štruktúrnu správu o výchovno-vzdelávacej činnosti školy, 

výsledkoch a podmienkach. Škola v minulom školskom roku dosahovala porovnateľné 

výsledky s ostatnými mestskými školami. Nárast žiakov, ktorý sme zaznamenali, svedčí 
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o tom, že rodičia nám dôverujú. Myslím si, že aj zapojením do projektov z operačného 

projektu vzdelávanie, z projektov financovaných zo štrukturálnych fondov, v ktorých sme boli 

znova úspešní, svedčí o tom, že mesto môže byť na našu školu hrdé. Ak máte nejaké otázky, 

nech sa páči. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Ja sa chcem tiež 

poďakovať za to, ako ste zvládli hlavne prechod alebo dočasné sídlo materských škôl pri vás, 

lebo z organizačných, zoberiem tie organizačné veci, asi toto bola najväčšia záťaž pre vás. 

Takže naozaj ďakujeme a myslím si, že ste to doriešili na veľmi vysokej úrovni. To hovorím 

aj ako rodič, nie len ako primátor, takže veľká vďaka za tú profesionalitu a za to všetko, ako 

sa to zvládlo. Otváram rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto, tak všetci sme 

si prečítali. Končím rozpravu. Nech sa páči návrhová.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje správu o výchovno-

vzdelávacej činnosti, o výsledkoch a podmienkach ZŠ s MŠ Karola Rapoša, Pionierska 4, 

Brezno, za školský rok 2018/2019. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 14 prítomných 14 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 229/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

 

Bod č. 16.2 – Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, o výsledkoch 

a podmienkach ZŠ s MŠ Pionierska 2, Brezno za školský rok 2018/2019 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá pán zástupca.  

 

Neuvedený: Vážený pán primátor, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. (nezr.) 

správa ZŠ s MŠ Pionierska 2 za školský rok 2018/2019, ktorú sme predložili, mala 

požadovanú štruktúru. Tie údaje, ktoré sú konkrétne v zmysle vyhlášky, v zmysle zákona. Ja 

by som ale na tomto mieste v mene pani riaditeľky chcel poďakovať pánom poslancom, ktorí 

pracujú v rade školy a tak isto vedeniu mesta Brezna za realizáciu športového areálu, ktorý na 

Pionierskej 2 a sčasti Pionierskej 4 je vybudovaný, ktorý vlastne skvalitní výchovno-

vzdelávaciu prácu. Jednak teda samozrejme v rámci telesnej výchovy, ale samozrejme aj 

v rámci tréningového procesu. Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Taktiež ďakujeme aj z našej 

strany. Myslím si, aj výsledky školy, veľmi dobré. Či vo vzdelávaní alebo v športovej oblasti. 

Čítal som. Takže tešíme sa aj z vás a verím, že to takto ďalej bude pokračovať a tiež tá 

realizácia, ktorá bola tak zvládnutá aj z vašej strany na vysokej úrovni. Tak pozdravujeme aj 

pani riaditeľku a ešte raz vďaka za všetko. Nech sa páči, otváram rozpravu, kolegyne, 
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kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje správu o výchovno-

vzdelávacej činnosti, o výsledkoch a podmienkach ZŠ s MŠ Pionierska 2 Brezno, za školský 

rok 2018/2019. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 230/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 16.3 – Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, o výsledkoch 

a podmienkach ZŠ s MŠ MPČĽ 35, Brezno za školský rok 2018/2019 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá pán riaditeľ, nech sa páči pán 

riaditeľ, máš slovo.  

 

Neuvedený, riaditeľ: Dobrý deň vážený pán primátor, vážené pani poslankyne, poslanci, 

vážení prítomní. Predložil som správu za školský rok 2018/2019 v zmysle zákona aj vyhlášky, 

to, čo spomínala aj pani riaditeľka. Tá štruktúra je tam stanovená, ale ja by som si tiež dovolil 

ani nie že pripomenúť, ja by som chcel poďakovať vedeniu mesta, vedeniu jednotlivých 

odborov za spoluprácu, lebo mi končí funkčné obdobie a ja by som si dovolil ešte tam dať 

taký bonbónik k tomu, že myslím si, že naša samospráva je príkladom pre ostatné asi ako to 

má vyzerať. Ako sa hľadá áno a nie, ako sa hľadá nie. Ďakujem. Samozrejme, som tu preto, 

aby som zodpovedal na prípadné otázky, ktoré sú možno nie tak jasné v správe, ktorú som 

predložil.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne taktiež, pán riaditeľ. 

Ďakujeme všetkým, tebe, vedeniu, zamestnancom, všetkým učiteľom za výsledky. 

Samozrejme, tešíme sa na ďalšiu spoluprácu. Takže nech sa páči, kolegyne, kolegovia, 

otváram rozpravu. Otázky na pána riaditeľa, ak máte. Ak nie sú, rozpravu končím, žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje správu o výchovno-

vzdelávacej činnosti, o výsledkoch a podmienkach ZŠ s MŠ MPČĽ 35, Brezno, za školský 

rok 2018, 2019.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú,  hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Z 15 prítomných 15 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  
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K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 231/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

 

Bod č. 16.4 - Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, o výsledkoch 

a podmienkach ZUŠ Krčulova 21, Brezno za školský rok 2018/2019 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá pani riaditeľka.  

 

Neuvedená, riaditeľka: Dobrý deň, vážený pán primátor, pani prednostka, páni viceprimátori, 

milé poslankyne, poslanci. Tak ako moji predrečníci, tak ako ja, i napriek tomu, že ZUŠ je 

originálna kompetencia, ale povinnosti máme také isté ako ZŠ, takže vám predkladám správu 

o výsledkoch a podmienkach ZUŠ za školský rok 2018/2019, ktorá bola spracovaná v súlade 

s platnou legislatívou. Prešla a bola schválená v pedagogickej rade i školskej rade. Prípadné 

otázky zodpoviem, ale ak by som mohla podotknúť, spomenúť dva významné atribúty 

v minulom školskom roku a to bolo získanie ocenenia naším dychovým orchestrom Majster 

Slovenska a absolútneho víťaza na speváckej súťaži vo Zvolene, kde vlastne tento žiak dostal 

aj jednu z cien, vystúpenie na 12. ročníku muzikálového festivalu v Sliači, kde ako najmladší 

otváral druhý festivalový deň. Takže sme sa všetci tešili. Toľko z mojej strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Aj my. Ten má hlas ako zvon. Teraz ste 

ho mohli vidieť posledne, ak si spomínate, čo ste boli na Matici. Takže naozaj ďakujeme 

veľmi pekne aj vám pani riaditeľka, aj všetkým zamestnancom školy. Tešíme sa z vašich 

úspechov, sledujeme stále, takže naozaj veľmi dobrá práca. Nech sa páči, kolegyne, 

kolegovia, ak sú otázky na pani riaditeľku. Pán poslanec Tokár, nech sa páči.  

 

Jozef Tokár, poslanec: Ja sa len chcem tiež pripojiť ako člen rady školy a hudobník alebo 

jednoducho, ktorý pôsobí v hudbe a v kultúre dlhé roky. Naozaj má to úroveň, bol som aj na 

poslednom koncerte, takže ja chválim a držím pani riaditeľke palce. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Ešte niekto ďalší do 

rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na 

uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje správu o výchovno-

vzdelávacej činnosti, o výsledkoch a podmienkach ZUŠ Krčulova 21, Brezno, za školský rok 

2018/2019. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 232/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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Bod č. 16.5 - Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, o výsledkoch 

a podmienkach Centra voľného času, Školská 7, Brezno za školský rok 

2018/2019 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladá pán riaditeľ, nech sa páči.  

 

Neuvedený, riaditeľ: Tak dobrý deň, vážený pán primátor, pani prednostka a poslanci mesta 

Brezno. Ja vám predkladám v zmysle zákona a vyhlášky svoju správu o výchovno-

vzdelávacej činnosti za rok 2018/2019. Všetko máte uvedené v tej správe, ktorá vám bola 

dodaná. Ja by som chcel poďakovať mestu za spoluprácu, taktiež poslancom, ktorí sú 

súčasťou školskej rady. Chystáme sa na nový projekt v tomto roku školskom a dúfam, že táto 

výzva, ktorú máme pred sebou sa naplní a budeme fungovať po novom inak a budeme 

prínosní aj pre mesto a pre vás všetkých ostatných občanov a hlavne deti a mládež. Ak by ste 

mali otázky, kľudne môžete položiť.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči. Kolegyne, kolegovia. Pani poslankyňa Skačanová, nech sa páči.  

 

Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som najprv chcela za 

komisiu školstva. Komisia sa zaoberala všetkými predloženými správami, prešla si ich a teraz 

budem hovoriť nielen za seba, ale naozaj za všetkých členov, že sa uzniesli, že sa na školách 

a školských zariadeniach v našom meste robí strašne veľa aktivít. O niektorých vieme, 

o niektorých sme možno menej informovaní, ale tým nechcem povedať, že teda to nie je 

v poriadku. Naopak skutočne, keď si prečítate tie správy, tak až sme sa začudovali, že kedy sa 

to na tých školách všetko stíha spraviť. Takže klobúk dolu a veľké poďakovanie všetkým. No 

a novému pánovi riaditeľovi v Centre voľného času chcem zapriať, aby teda naozaj chytil ten 

správny vietor do plachiet a aby nám to Centrum voľného času tak rozpumpoval, aby to bolo 

pre deti v tomto meste, aby ten voľný čas trávili naozaj v tomto zariadení. Ďakujem pekne. 

Pozdravujem všetkých pánov a pani riaditeľky.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Otváram teda 

rozpravu, nech sa páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto ďalší, tak rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje správu o výchovno-

vzdelávacej činnosti, o výsledkoch a podmienkach Centra voľného času, Školská 7, Brezno, 

za školský rok 2018/2019. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 233/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 
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Bod č. 17 – Návrh harmonogramu a rámcového programu zasadnutí MsZ 

mesta Brezna v I. polroku 2020 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval útvar 

prednostu. Môžete vy, pani prednostka, nech sa páči.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka: Vážení prítomní, týmto vám predkladám návrh 

harmonogramu zasadnutí MsZ mesta Brezna v I. polroku 2020. Len to zosumarizujem. Prvé 

zastupiteľstvo, ktoré bude slávnostné MsZ by sme mali 31.01.2020 v Dome kultúry, ktoré by 

bolo spojené s Pietnym aktom 75. výročia oslobodenia mesta Brezna. Ďalšie riadne 

zastupiteľstvo by bolo dňa 12.02.2020. Tretie by bolo 25.03.2020, ďalšie 13.05.2020 

a posledné v tomto polroku by bolo 17.06.2020. Rokovacím dňom ako zvyčajne MsZ mesta 

Brezna je streda. Rámcový program máte predložený potom ďalej v materiály. Toľko z mojej 

strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Nech sa páči, otváram 

rozpravu. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla 

návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna berie na vedomie harmonogram 

zasadnutí MsZ mesta Brezna a rámcový program zasadnutí MsZ mesta Brezna v I. polroku 

2020.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 234/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č. 18 - Rôzne 
 

Bod č. 18.1 – Návrh na schválenie materiálu „Systém bývania s prvkami 

prestupného bývania v meste Brezno“ 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval odbor 

starostlivosti o obyvateľa zastúpený pani vedúcou. Nech sa páči, pani vedúca.  

 

PhDr. Jana Lemberková, vedúca odboru starostlivosti o obyvateľa: Dobrý deň, vážený 

pán primátor, vážený poslanecký zbor. Predkladáme materiál „Systém bývania s prvkami 

prestupného bývania“, ktorý je povinnou prílohou k žiadosti o nenávratný finančný príspevok 

výzvy „Zlepšené formy bývania pre obce a mestá s prítomnosťou marginalizovaných 
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rómskych komunít s prvkami prestupného bývania“. Materiál sme spracovali v rámci 

odporúčaní a metodiky riadiaceho orgánu a jeho princípom je zlepšiť podmienky bývania 

rómskej komunity s tým, že prejdú jednotlivými stupňami bývania až do tretieho stupňa, ktorý 

je vlastne aj výstupom zo sociálneho bývania formou bývania v nájomných bytoch mestských 

alebo komerčný nájom alebo vlastne kúpa nehnuteľnosti, či výstavba vlastnej nehnuteľnosti. 

V rámci projektu budú zamestnaní asistenti bývania, ktorí teda budú dohliadať na 

dodržiavanie domového poriadku, plnenia si povinností súvisiacich s nájmom.  Nájomníci 

budú zaradení do systému sociálnej práce, vzdelávacích aktivít, atď. V materiály je uvedené, 

že teda o výbere nájomníkov bude rozhodovať výberová komisia a vlastne nájomníci budú 

musieť spĺňať určité podmienky, predovšetkým plnenie si určitých povinností, starostlivosť 

o deti, atď. Takže ešte chcem pripomenúť, že materiál je potrebné schváliť pred podaním 

žiadosti k výstavbe bytov.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem pekne. Komisiu 

poprosím, pani predsedníčku.  

 

Neuvedená, predsedníčka: Odporučujeme.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje materiál „Systém bývania 

s prvkami prestupného bývania v meste Brezno“, ktorý tvorí povinnú prílohu žiadosti k výzve 

o poskytnutí NFP „Zlepšenia formy bývania pre obce s prítomnosťou marginalizovaných 

rómskych komunít s prvkami prestupného bývania v rámci operačného programu Ľudské 

zdoje“.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 235/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č.18.2 – Správa o plnení Komplexnej stratégie riešenia rómskej 

problematiky na roky 2016 - 2022 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval odbor 

starostlivosti o obyvateľa zastúpený pani vedúcou. Nech sa páči.  

 

PhDr. Jana Lemberková, vedúca odboru starostlivosti o obyvateľa: Ďakujem. Budem 

pokračovať teda. Predkladáme správu o plnené opatrení komplexnej stratégie riešenia rómskej 

problematiky za rok 2018. Zameriavame sa na plnenie opatrení v jednotlivých oblastiach ako 
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je bývanie, vzdelávanie a zamestnanosť. V oblasti bývania je to sledovanie jednak podmienok 

bývanie, ale aj nelegálnych stavieb, nelegálnych skládok, zlepšovanie finančnej gramotnosti 

s využívaním inštitútu osobitného príjemcu. V oblasti vzdelávania sa zameriavame jednak na 

predškolákov. Realizujeme aj národný projekt Podpora predprimárneho vzdelávania detí 

z rómskych komunít. Zameriavame sa na boj so záškoláctvom a v oblasti zamestnanosti by 

som chcela vyzdvihnúť prácu s rozvojovou agentúrou BVSK, kde sa nám teda podarilo 

niekoľkých príslušníkov zamestnať. Tak isto aj zo Železiarňami Podbrezová. Materiál sme 

podrobne rozoberali na komisii.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Komisia odporúča 

schváliť, áno?  

 

Neuvedená: Áno, doporučujeme, ale ja by som zároveň touto cestou sa chcela poďakovať 

celému odboru starostlivosti o obyvateľa, všetkým zamestnancom, hlavne tým, ktorí robia 

s rómskou komunitou, že naozaj nie je to ľahká práca. Ďakujeme im všetkým.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujeme aj my. Nech sa páči, 

kolegyne, kolegovia, rozprava. Pán zástupca Králik, nech sa páči.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Ďakujem pekne za slovo. Ja 

nebudem rozprávať nejaké podrobnosti, chcem skutočne len vyzdvihnúť prácu celého odboru. 

Nebudem hovoriť, prečo práve v tejto dobre, lebo boli riešiť jeden veľmi závažný problém, 

ktorého som bol doslova priamym účastníkom, kde sociálny pracovníci, ktorí pracujú 

v štátnej sfére, veľakrát tvrdia, že je všetko v poriadku a nie je to celkom tak. Naši pracovníci 

skutočne ich dotlačili k tomu, aby problém bol vyriešený v prospech hlavne dieťaťa. Ale 

nielen v tomto jednom momente, ale celkove tá práca nášho odboru, či už 

s marginalizovanými alebo len so sociálne odkázanými, proste je na veľmi vysokej úrovni. 

A myslím si, že ostatné obce a mestá nám môžu len závidieť, akým spôsobom my túto 

činnosť v meste Brezne robíme. Ďakujeme veľmi pekne.  

 

Neuvedená: Aj my ďakujeme.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Ešte niekto ďalší do 

rozpravy? Ak nie, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na 

uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna berie na vedomie správu o plnení 

komplexnej stratégie riešenie rómskej problematiky na roky 2016 – 2022 za rok 2018.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 15 ZA. 1 nehlasoval. Konštatujem, že návrh bol 

schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 236/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 



Strana 49 z 72 

 

Bod č. 18.3 – Návrh na schválenie preventivára požiarnej ochrany mesta 

Brezno 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval útvar 

prednostu. Pani prednostka, nech sa páči.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka: Vážení prítomní, týmto vám predkladám návrh na 

schválenie preventivára požiarnej ochrany mesta Brezno. To práve v zmysle § 2, písm. a) 

VZN mesta Brezno č. 9/2015, požiarny poriadok mesta Brezna, pri zabezpečovaní ochrany 

pred požiarmi mesta MsZ schvaľuje preventivára požiarnej ochrany na návrh primátora 

mesta. A samozrejme týmto musí byť osoba s odbornou spôsobilosťou. Len na dovysvetlenie 

k tomu dodám, že nakoľko na MsÚ došlo k nejakým avizovaným organizačným zmenám 

práve z dôvodu odbornej spôsobilosti, navrhujeme menovať pána Františka Bitúnskeho, 

ktorého máme zazmluvneného v celom rozsahu BOZP a OOP. Teda aj požiarnej ochrany 

práve na preventivára.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči. Ten, čo sme mu zrušili kanceláriu, presne ten. Nájdeme riešenie, mu povedzte. Ak nikto 

do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje za preventivára 

požiarnej ochrany mesta Ing. Františka Bitúnskeho, bytom Borovianska 18, Zvolen.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh je schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 237/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č.18.4 – Ústna informácia primátora mesta o organizačných zmenách 

MsÚ 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval útvar 

prednostu. Nech sa páči, pani prednostka.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka: V zmysle zákona č. 369/1990 Zbierky o obecnom 

zriadení, podľa §13, odsek 4, pís. d) starosta obce vydáva pracovný poriadok, organizačný 

poriadok obecného úradu a poriadok odmeňovania zamestnancov obce a informuje obecné 

zastupiteľstvo o vydaní a zmenách organizačného poriadku obecného úradu. V roku 2019 boli 

vykonané zmeny organizačného poriadku, ktoré sme vám predložili v chronologickom poradí. 
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Máte ich v materiály. Ak sú nejaké otázky, nech sa páči.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna berie na vedomie ústnu informáciu 

primátora mesta o organizačných zmenách MsÚ v roku 2019.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 238/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

Bod č.18.5 – Paušálny príspevok na úhradu zvýšených nákladov spojených 

s vykonávaním obradov uzavretia manželstva pre sobášiacich 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval útvar 

prednostu. Nech sa páči.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka: V zmysle zákona č. 36/2005 o rodine, sobášiaci 

vykonávajú obrady uzavretia manželstva a iné obrady organizované zborom pre občianske 

záležitosti Človek človeku pri MsÚ v Brezne. Za uvedené obrady patrí rečníkovi 

a sobášiacemu podľa smernice č. S01/2017 o organizovaní obradov zborom pre občianske 

záležitosti Človek človeku pri MsÚ v Brezne paušálny príspevok na úhradu výdavku 

spojených s úpravou zovňajšku a to vo výške 2,5 € na jeden obrad. Jednotlivé príspevky sú 

rozpísané potom v návrhu na uznesenie. V celkovej výške to robí sumu 162,50 €. Všetko 

z mojej strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Otváram rozpravu, nech sa 

páči, kolegyne, kolegovia. Pán poslanec Barančok ako sobášiaci.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem. Ja sa chcem spýtať. Začiatkom tohto roka my 

sme navrhovali zrušiť tieto veci. Že prečo to tu teda je vlastne týchto 2,50. My sme sa vtedy 

tu dohodli, že to zrušíme a bude len to ošatné alebo niečo také.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: A to je to. Ja som sa toho vzdal vždy.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Áno, ale my sme sa dohodli, že sa to zruší, vypustí, že sa 

toto. Či nedá sa to zrušiť, budeme sa toho musieť vždy vzdávať? Takže od budúceho roka 

určite za mňa tých 10 € poukážem teda mestu Prešov na tú tragédiu, ktorá sa tam stala.  

 



Strana 51 z 72 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tak ako? Ideme to schvaľovať, či? Tak 

potom dajme poslanecký návrh na zrušenie.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tak zahlasujte proti a nevyplatí sa nič. 

Vybavené. Dobre. Rozumieme sa. Ak nikto ďalší do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna navrhuje vyplatenie paušálneho 

príspevku na úhradu zvýšených nákladov spojených s vykonávaním obradov uzavretia 

manželstva a ostatných obradov pre sobášiacich a rečníkov za rok 2019 vo výške 2,50 €/jeden 

obrad za obdobie január/december 2019, ďalej tak ako je uvedené v texte.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu. 

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 2 ZA. PROTI 13. ZDRŽAL SA 1. Konštatujem, že návrh 

schválený nebol.  

 

 

 

 

Bod č. 18.6 – Delegovanie zástupcov mesta Brezna do Rady školy pri ZŠ a MŠ 

Karola Rapoša, Pionierska 4 v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Brezna 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Predkladám ja, spracoval útvar 

prednostu, nech sa páči pani prednostka.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka: Týmto vám predkladám materiál delegovanie 

zástupcov mesta Brezna do Rady školy pri ZŠ s MŠ Karola Rapoša, Pionierka 4 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Brezno. A to z dôvodu ukončenia funkčného obdobia 

Rady školy pri ZŠ s MŠ Karola Rapoša, Pionierska 4, Brezno, k 16.12. Predkladáme návrh na 

delegovanie zástupcov mesta Brezna do novozvolenej Rady školy pri ZŠ s MŠ Karola 

Rapoša, Pionierska 4, v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Brezna. Na dovysvetlenie. Pred 

rokom v decembri 2018 sa na toto volebné obdobie, ak to tak môžem povedať, boli navrhnutí 

a schválení menovaní zástupcovia v návrhu, t.z. pán poslanec Králik, pán poslanec Palovčík, 

pán poslanec Hašan a pani poslankyňa Dzurmanová. Boli navrhovaní a schválení v návrhu na 

uznesenie, takže opätovne ich primátor mesta navrhuje na preschválenie.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ak ste sa vy rozprávali inak, ale ja 

nemám prečo navrhovať niekoho iného mimo toho, ktorí ste tam delegovaní boli, takže ak 

máte iný návrh, tak v rámci rozpravy. Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak nikto do rozpravy, 

rozpravu končím. Žiadam návrhovú komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) deleguje v zmysle § 25, odst. 5, 

zákona č. 596/2003, ďalej tak ako je uvedené v texte.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 239/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

  

Bod č. 18.7 – Zmena uznesenia MsZ mesta Brezna č. 110/2018 zo dňa 

27.06.2018 v znení ďalších uznesení 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, pani prednostka.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka: Tu ide o stavbu zariadenia pre seniorov, na ktorej 

vlastne kontrolnom dni ste sa aj minule zúčastnili viacerí z vás a tým pádom sme si aj tak 

zhruba prešli všetky naviac práce a náklady, ktoré budú a sú nevyhnutné na to, aby stavba 

bola dokončená a skolaudovaná. Takže práve z dôvodu výskytu naviac prác počas realizácie 

stavby je nutné odsúhlasiť zmenu výšky vlastných prostriedkov. Toto všetko robíme pre 

Štátny fond rozvoja bývania, ktorý potrebujú mať predschválenú čiastku. A jedná sa 

o stavebné práce uvedené v dôvodovej správe, ktoré, ako som spomínala, sú pre ukončenie 

diela ako celku nevyhnutné a nie sú zahrnuté do pôvodných nákladov stavby. Poviem iba 

zhruba, máme tu prestavbu objekt SO01 na objekt SO02 prístavba, sú všetky vymenované. 

Zdravotechnika, vzduchotechnika, vykurovanie, elektroinštalácia, záložný zdroj objektu, 

prípojka nízkeho napätia. Inštalácia kabeláže, videovrátnik atď. Takže v podstate aby som to 

uviedla na pravú mieru. Meníme spôsob financovania zariadenia sociálnych služieb, z ktorého 

sa vypúšťa text „vlastnými prostriedkami vo výške 141 556,86 € s DPH“ a nahradzujeme ho 

textom „v celkovej výške nákladov alebo vlastných zdrojov mesta Brezna 394 544,21 €“. 

Všetko z mojej strany.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Ja len ešte pre 

ozrejmenie ešte raz doplním, že ide o ďalšie práce, ktoré sa vykonávajú. Ale to sme si 

povedali tam na mieste, ktorí ste boli. Väčšina alebo polovica z vás bola minimálne na tej 

obhliadke, ktorú sme robili pre všetky tie veľké objekty, ktoré sa momentálne realizujú, takže 

je to potrebné, aby sme stavbu riadne ukončili a dofinancovali. Nech sa páči, otváram 

rozpravu, kolegyne, kolegovia. Ak nikto do rozpravy, rozpravu končím. Žiadam návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie.  

 

Mgr. Andrej Baranačok, poslanec: MsZ mesta Brezna 1.) schvaľuje zmenu a doplnenie 

uznesenia MsZ mesta Brezna, ďalej tak ako je uvedené v texte 1.1 v časti 2, spôsob 

financovania, obstarávania zariadenia sociálnych služieb sa vypúšťa text B „vlastnými 

prostriedkami na úhradu rozdielu medzi celkovou cenou a úverom zo ŠFRB vo výške 217 278 

€ s DPH, ďalej tak ako je uvedené v texte, ktorý sa nahrádza textom B „vlastnými 

prostriedkami na úhradu rozdielu medzi celkovou cenou a úveru zo ŠFRB vo výške 

477 467,56 € s DPH, ďalej tak ako je uvedené v texte 1.2. Ostatné časti uznesenia zostávajú 
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nezmenené.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pripomienky, pozmeňujúce, 

doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 240/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

 

Bod č. 18.8 – Ústna informácia predsedov komisií MsZ mesta Brezna 

o činnosti komisií 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, predsedovia komisií, ak 

chcete informovať. Pán poslanec Strmeň ako predseda komisie pre verejný poriadok, nech sa 

páči, môžeš.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, predseda komisie pre verejný poriadok: Tentokrát to bude za tú druhú 

komisiu. Nezlučiteľnosť funkcií. Veľmi krátko, vážené kolegyne, kolegovia, pán primátor, 

isto ste obdržali mail v nedávnej minulosti od sekretára komisie, kde sme vás upozornili na 

zmenu ústavného zákona, ktorá od 01. januára bude v platnosti a bude dosť výrazná. Len vás 

chcem poprosiť, aby ste si to prečítali medzi sviatkami, ak budete mať chvíľu času. Také 

zásadné veci, nebudem tu všetko hovoriť, ale posúva sa termín, nebude potrebné to 

odovzdávať do 31.03. ale do 30.04. aj daňové aj majetkové. Tlačivá ešte upresníme. Boli by 

sme strašne rady, keby ste tie majetkové a daňové priznania dávali na jednom tlačive, lepšie 

sa nám to kontroluje. Vymyslíme systém, či budú len vo forme tlačovej alebo pošleme to 

elektronicky, že budete môcť písať do nich. A ešte asi jedna vec, čo som chcel.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Sprísňuje sa to. Že sa to dosť sprísňuje, 

čo sa týka tých povinností.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, predseda komisie pre verejný poriadok: Áno. Už nebude potrebné, teda 

nebude sa dokladať len potvrdenie o poslaní daňového priznania daňového priznania na 

daňový úrad, čo bolo doteraz, ale bude sa musieť predkladať celá súvaha, výsledovka. Čiže 

pre komisiu pribudne hodne práce, ale.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Aj konanie sa sprísnilo.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, predseda komisie pre verejný poriadok: Aj konanie sa sprísnilo. Pre 

komisiu pribudne hodne práce, ale verím, že nám to teda uľahčíte tým, že zodpovedne vypíšte 

tie tlačivá, tie doklady doložíte. Ďakujem. Len toľko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Ako potom si to 

môžeme prejsť, lebo ja to mám celkom naštudované, tak ako dosť sa to sprísňuje, aby potom 

niekto nemal zbytočné problémy, lebo a sankcie. Dobre. Ďalej pán predseda komisie pre 
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šport, pán poslanec Struhár, nech sa páči.  

 

Mgr. Daniel Struhár, komisia pre šport: Ďakujem za slovo. Na poslednej komisii sa členovia 

komisie zhodli na tom, aby sme mali tento výstup, s ktorým práve teraz vystupujem. Ide o to, 

že rozprávali sme sa o dotačnom systéme a navrhujeme alebo teda navrhujeme zaoberať sa 

otázkou, či je vhodné, aby kultúrne telesá v porovnaní so športovými telesami dostali rovnaký 

podiel priamej dotácie alebo nie, nakoľko máme za to, že športové kluby vykonávajú 

pravidelnejšiu, častejšiu činnosť a majú väčšie náklady na svoju činnosť ako takú. A je ich 

viac a v podstate rozdeľujeme rovnakú dotáciu a potom v podstate je fajn, keď každé kultúrne 

teleso dostane 80 % z požadovanej dotácie a my potom musíme ostatným klubom našim 

športovým vysvetľovať, že môžu byť radi, že dostali aspoň 10 % z požadovanej dotácie. Len 

toľko. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ako to je na debatu, to si môžeme na 

pracovným prejsť, ale tak ako je to na úvahu, aby sme sa tým zaoberali, ale súhlasím s tebou 

s tým, že poviem, športových telies máme viac. Tá činnosť neviem, či sa dá, lebo zase máme 

aktívne kultúrne teleso, lebo niektoré trénujú tiež trikrát do týždňa. Takže možno nie až takto, 

ale zase. . 

 

Mgr. Daniel Struhár, komisia pre šport: Čo sa týka tej aktívnejšej činnosti, myslel som to ako 

trebárs vystúpenie, jedno keď natrénuješ nejaké číslo a ideš s tým raz, dvakrát do priestoru, 

ako keď kluby cestujú kade-tade po Slovensku a majú každý víkend nejaký zápas. Čiže 

v tomto zmysle som to myslel.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tak ja som to zle asi pochopil. Nevadí. 

Rozumieme sa. Takže môžeme o tom debatovať v budúcnosti. S tým súhlasím. Ďakujem. Pán 

zástupca Králik, nech sa páči ako predseda komisie pre rozvoj.  

 

Ing. arch. Ján Králik, predseda komisie pre rozvoj mesta: Ďakujem za slovo. Ja by som 

činnosť našej komisie trošku vrátil o pár bodov dozadu, keď sme schvaľovali dane. A chcel 

by som povedať jednu vec. Akože komisia pracuje bez akýchkoľvek problémov, schádzame 

sa oveľa častejšie ako je len potreba proste nejakým spôsobom pripravovať materiály alebo 

posudzovať materiály do zastupiteľstva. Ale v tejto súvislosti by som rád povedal proste 

niečo, čo tu možno nezaznelo a to je to, že za 5 rokov našej činnosti, vlastne súčasného, dá sa 

povedať väčšinového vedenia a aj väčšinového počtu poslancov, mesto Brezno urobilo 

neskutočný posun, ktorý si možno ani nikto neuvedomuje, lebo to, čo je dobré sa berie ako 

samozrejmosť a sústreďujeme sa vždy len na určitú kritiku, ktorá je na mieste, lebo 

samozrejme aj rozumná, konštruktívna kritika posúva všetky veci dopredu. Ale chcem len 

naozaj dvomi-tromi vetami zhrnúť, že v posledných volebných obdobiach pred tými 6 rokmi 

na investície sme mali stovky tisíc euro. Popritom za týchto posledných 5 rokov sme urobili 

niečo, čo sa neudialo vlastne od roku 90 vôbec. To znamená, ak fakt sa zamyslíme nad tým, 

v akom stave máme komunikácie, t.z. cesty, chodníky, verejné osvetlenie, parkovacie plochy, 

telocvičňa Mazorník, zateplené školy, škôlky, proste určité objekty, ktoré patria do tých 

historických objektov, ako sa riešia proste ďalšie a ďalšie veci na bežnom programe, tak ja by 

som len rád vyzdvihol to, že aj to, čo sa schválilo z hľadiska tých daní, to vôbec nie je o tom, 

že niekto si vymyslel poškodiť niečo, urobiť, ale preto, že nás do toho donútili určité iné 

okolnosti. Nebudem sa o tom ďalej rozširovať. Lebo doteraz všetky tie investičné veci, ktoré 

sa urobili, sa urobili bez koruny úveru. Dokonca za tých 5 rokov sa podarilo znížiť úverové 

zaťaženie mesta nenormálnym spôsobom, lebo sa vlastne všetky úvery, ktoré boli v minulosti 

zobraté, splácajú bez akýchkoľvek problémov a aj napriek tomu sa urobilo toľko investičných 
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akcií, že sa vôbec nemusíme hanbiť, že sa máme čím chváliť, čo všetko sa deje. A jediné 

úvery, ktoré vlastne za týchto 5 rokov mesto bolo nútené zobrať, sú úvery, ktoré vychádzajú 

proste z legislatívy a to sú úvery len ako jedna z častí, ktorou splácame proste určité 

investičné akcie z Fondu rozvoja bývania. Tam je vždy nejaká tá nenávratná časť a dotačná 

časť. Dokonca do budúcna nejdeme spôsobom cez nejaké dotácie, lebo podmienky, ktoré 

vychádzajú len pri braní úverov pre bývanie, sú ďaleko výhodnejšie z hľadiska toho budúceho 

užívania tých obyvateľov atď. Čiže chcem skutočne vyzdvihnúť prácu za týchto 5 rokov 

vedenia mesta, pracovníkov jednotlivých odborov, ktoré sa podieľajú na tom, či je to 

investičný odbor, či je to stavebný úrad, či je to odbor, ktorý zabezpečuje kontrolu a proste 

všetky záležitosti z hľadiska výziev všetkých projektov atď. Naozaj nemáme sa za čo hanbiť, 

môžeme sa len a len chváliť, čo všetko sa tu v tomto období spravilo. Čiže aby naozaj každý, 

kto zahlasoval aj za toto zvýšenie určitých daní, si to zobral ako vec, za čo môže byť hrdý. 

Vôbec to nie je preto, že by niekto niečo pokazil a potrebujeme to naprávať takýmto 

spôsobom, že budeme ľuďom ťahať určité finančné prostriedky z vrecák, ale preto, že 

potrebujeme sanovať niečo, za čo sme my nemohli. Proste je to dané určitými opatreniami 

štátu a nie proste nejakou neschopnosťou mesta. Úplne naopak, môžeme byť na toto hrdí. 

Ďakujem skutočne všetkým, ktorí sa na tomto podieľali, a je to vedenie mesta, sú to poslanci, 

ktorí všetky tieto záležitosti riešia v tomto jednom volebnom období plus jeden rok, 

a všetkým zamestnancom proste MsÚ, ktorí svojou čiastkou vždy k tomuto prispievali. 

K tomuto ďakujem. A ešte jednu vec by som mal. Vieme veľmi dobre, určite to sledujete 

všetci, čo sa stalo v Prešove. Je to neskutočná tragédia, za ktorú dúfam, že tí, ktorí sú za to 

zodpovední, lebo je tam strašne veľa otáznikov, ktoré sa tam udiali, že prečo k takejto tragédii 

vôbec došlo, ja chcem len poprosiť aj toto zastupiteľstvo, aby sme nejakým spôsobom možno 

zaviazali vedenie mesta za mesto poslať určitý príspevok. Aj keď symbolický. Nebudem 

hovoriť ani koľko, ani nič, ale chcem aj za nás poslancov, poviem na rovinu, že ja za rodinu 

som už to vyriešil, ale chcel by som, aby aj mesto ako také, sa podpísalo, že cítime s týmito 

ľuďmi a že im nejakým spôsobom chceme pomôcť. Ďakujem. To je všetko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Len ako my s tým nemáme 

problém, si myslím, nikto asi, len sa chcem opýtať možno tak pani hlavnej kontrolórky, aby 

som sa aj ja utvrdil, že ako. Lebo v podstate my by sme nemali investovať alebo poskytnúť 

nejakú dotáciu alebo dar mimo územia mesta alebo nie pre našich obyvateľov. 

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: No výborne, takže podľa § 7, odsek 2, 

teraz po internete koluje taká výzva, rovno nadviažem, aby sme to doriešili. Ja to nechcem 

potom. Ako požiadavka, poviem zo strany niektorých obyvateľov bola, že máme ohňostroj 

zrušiť a že namiesto toho tieto finančné prostriedky poslať do Prešova. Ja navrhujem, 

môžeme spraviť menší ohňostroj alebo poviem, nájdeme sponzora, ktorý ho zasponzoruje, 

ohňostroj nechajme ohňostrojom, ale môžeme poslať tú sumu, ktorú na ohňostroj dávame a ja 

určite nejakého sponzora nájdem, ktorý nám ten ohňostroj uhradí zase tak, aby sme my tie 

finančné prostriedky mohli poslať do Prešova. Súhlasíte nejako takto, že by sme to doriešili, 

pani hlavná kontrolórka?  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Ja by som ešte chcela poprosiť, keď 

sme tu, aby sme prijali uznesenie, že MsZ súhlasí s poskytnutím dotácie v zmysle § 7, lebo je 

to potrebné.  
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JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Je to 1 700 €, čo dávame každý rok.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Teraz sa to rozbieha, lebo ja 

dostávam z každej strany otázky.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Musíme dať. Ja nemôžem takto 

nakladať s peniazmi, ako ja sa rozhodnem.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Preto som povedala, prijmime 

uznesenie teraz, veď je to jednoduché.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: (nezr.) také sumy, čiže tých 5 000 € je podľa mňa na 

veľkosť tohto mesta a možno aj finančnú kondíciu, primeraná suma.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ako vedúca nás roztrhne, ale je to na 

vás. Ale kľudne môžeme aj takto. Ako ja s tým. Ušetríme na inom. Ak ste rozhodnutí takto, 

tak môžeme aj tak. Ja si myslím, že aj 3 keby sme poslali, tak je to slušná suma. 3 000 €. A ja 

budem teda hľadať sponzora, ktorý nám zase uhradí iné, aby nás to až tak nebolelo. Lebo tiež 

nie sme teraz ku koncu roka. Takže by sme mohli.  

 

Ing. Ingrid Konečná Veverková, hlavná kontrolórka: Už máme uznesenie.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Máte? Tak dajte návrh v rámci tohto 

bodu, ale dokončíme ešte. Na konci potom rozpravy. Ďalej, pani predsedníčka komisie pre 

školstvo, nech sa páči. Pán poslanec ty si chcel na koho s faktickou, lebo nemáme celkom 

rozpravu, nech sa páči. Nemáme klasickú rozpravu, ale môžeš, hovor.  

 

Neuvedený: Ďakujem za slovo, ja len to som chcel povedať, že reagujem na pána Janka 

Králika v podstate, že kto zahlasoval za zvýšenie daní, v pohode, ja som bol proti. A len to 

chcem povedať, ale aj príjem za 4 roky, je krásne, že mesto robí z fondov. To je v prvom rade 

z fondov EÚ robí naozaj veľa proti minulému obdobiu. Len to chcem povedať, že aj príjem za 

4 roky bol viac od štátu, cirka 4 – 5 miliónov eur.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ale aj výdavky boli o 3 milióny vyššie.  

 

Neuvedený: Iste. A mohli by sme urobiť salto, len to neviem, či narážal alebo na niečo 

narážal. Takže len to chcem povedať, že treba aj zvážiť, že aj príjem mesta bol vyšší za 

posledné roky.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Áno, ale sme urobili aj veľa opatrení, 

ktoré nám peniaze vygenerovali, ktoré predtým neboli atď. Dobre. Nech sa páči.  

 

Mgr. Eva Skačanová, komisia pre školstvo: Ďakujem pekne. Takže školská komisia 

zasadala pravidelne, zasadla 9-krát za jeden rok. Okrem toho, že sme sa zaoberali bežnými 

vecami, navštívili sme aj školu na MPČĽ, teda na Mazurníku. V apríli sme navštívili ZUŠ, jej 

elokované pracovisko, ktoré mesto otvorilo a boli sme aj v Centre voľného času, kde bol 

v septembri zvolený nový pán riaditeľ, aby sme sa s ním porozprávali a zistili teda, akú 

stratégiu zvolil a čo očakáva od mesta. Prichodí mi povedať tak, ako už som to asi niekde 



Strana 57 z 72 

 

hovorila, že skutočne mesto spolupracuje so školami a nielenže spolupracuje, ale mesto dáva 

návrhy, čo sa fakt nestávalo. Nikdy sa to nestávalo, niečo také, že primátor mesta osobne sa 

zaujímal a ako v tejto škole a tu čo máte a aký máte problém, a chodí po tých školách a pozná 

si tie školy ako dobrý gazda. Takže ja sa skláňam pred týmto vedením. Teraz nadviažem na 

Janka Králika a nedohodli sme sa. Skláňam sa pred týmto vedením, že skutočne sa správa 

k tým školám ako ku svojim, že rozumie tejto problematike a snaží sa vyjsť v ústrety, ale 

niekedy žiaľ aj sanovať to, čo dlhé roky nebolo sanované. Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Aj za seba. Pani 

predsedníčka pre sociálne a zdravotné veci, nech sa páči.  

 

Bc. Ľubica Štugnerová, MA, komisia pre sociálnu a zdravotnú starostlivosť o občanov: 
Ja som tiež chcela poďakovať vedeniu mesta za všetky tie benefity, ktoré poskytlo naozaj tým 

ľuďom, ktorí potrebujú pomoc. Či sú to zdravotne znevýhodnení, seniori, naozaj aj to 

cestovné mnohým ľuďom pomohlo. Bývanie sa rieši pre tých, ktorí potrebujú naozaj tie, keď 

robíme poradovník, tak sa prihliada na to, aký má človek životný štýl, aké má pracovné 

návyky a všetko sa zvažuje, aby to bolo robené tak dobre, ako to má byť, aby naozaj tie byty 

dostávali tí ľudia, ktorí naozaj sú v tej núdzi. Tak isto sa ďakujem za to, že sme sa mohli 

zúčastniť, pozrieť teda tú výstavu sociálneho zariadenia. Tam sme my boli aj samostatne ako 

naša komisia pozrieť. A som rada, že aj na seniorov, so seniormi sa počíta, že sa toto buduje. 

Naozaj si myslím, že aj tento rok sa veľa urobilo pre tých sociálne odkázaných. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Ja len vás doplním 

všetkých, že mesto tak tvoríme my ako zastupiteľstvo a primátor, takže tak spoločne si 

môžeme poďakovať, že to funguje, ako to funguje. Ďalej pán predseda pre kultúru, nech sa 

páči.  

 

Mgr. Andrej Barančok, predseda komisie pre kultúru: Ja sa chcem samozrejme 

poďakovať tiež a zároveň vyzvať vedenie mesta, aby neprestalo v dynamike obnovy 

kultúrnych vecí v našom meste. Ako predseda komisie kultúry mám za to, že Hrobka 

Lehotských nás čakajú ešte dve etapy. Prvú máme za sebou, dve nás čakajú. Už keď sme to 

rozbehli, bude to treba určite dokončiť, aj keď je to nápor na financie. Vieme o tom. Tak isto 

dokončiť ten Múzeum komunizmu by sme už boli radi, keď sa to začalo, ale zároveň do 

budúcna viem, že v roku 2020 nebudem môcť nahlas asi kričať, ale 2021 určite. To je Dom 

kultúry a to je okrem svetelného parku a zázemia, výkrytov atď., ktoré tento rok samozrejme 

len iné investičné akcie. Som uzrozumený, že budúci rok máme veľa investičných akcií, ale 

bol by som rád, keby sa v tom pokračovalo, pretože ten trend obnovy kultúry bol veľmi dobrý 

a bol by som rád, keby sa v tom samozrejme pokračovalo, pretože ten morálny dlh zameškaný 

je dosť vážny a dosť veľký. Takže len za toto ďakujem, že sa na to myslí, že sa to robí 

a verím, že sa to bude robiť aj do budúcna. Ďakujem. A ešte jedna vsuvka. Keď sme sa teraz 

rozprávali o tej mimoriadnej dotácii. Viem vám len v rýchlosti povedať históriu rozpočtovej 

kapitoly. Tak z dotácie kultúry myslím, že takúto sumu tam máme zvyšnú, čiže vedeli by sme 

to mesto Prešov vykryť určite stadiaľ z toho presunu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem. Tam sme sa bavili pri 

Dome kultúry, že dáme spracovať aspoň projekt, aby sme sa tomu venovali, aby sme to mali 

pripravené. Aj o Centre voľného času, čo sme rozprávali, že by to bol veľmi pekný projekt 

a malo by to aj logiku aj v podstate by to určite pomohlo tým aktivitám v rámci práce 

s mládežou. Takže toto do budúcna by sme. Ale iba projekt že by sme začali. A tak môžeme 

v druhej polovici, aby ste nepovedali. V druhom polroku, môžete si poznačiť. Tak ale neviete, 
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projekt možno budeme robiť rok, tak potom aby sme to stihli.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Pripravíme, potom sa budeme 

baviť, či máme na to alebo nemáme. Ale tak budeme robiť všetko pre to, aby sme mali do 

konca volebného a spravili.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Na synagógu nebol čas, lebo ja keď 

som nastúpil, tak sme mali dva mesiace na úpravu a spracovanie projektu.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ako bude na to priestor, čas, budeme sa 

o tom baviť. Nech sa páči ešte predseda financií.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Za tie financie, keďže si tak prajeme 

a sme štedrí a chceme všetko prerábať. Dúfam, že nám naša kondícia finančná vydrží. Nejaké 

ďalšie také neočakávané balíčky náš rozpočet zo strany našich vládnych už nepostihnúť a že 

sa nám bude dariť aj naďalej. Takže uvidíme po februári.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ty by si mal všetko zrušiť a držať 

peniaze.  

 

Mgr. Martin Juhaniak, predseda finančnej komisie: Ja som veľmi rád, že sme schválili 

dane, aj keď ja som bol zástanca trošku vyšších, ako máme schválené. Ale lepší kompromis 

takýto ako žiadny. Takže všetko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem pekne. Máme 

pripravené teda uznesenie? Áno? Dobre. Tak poprosím.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: MsZ mesta Brezna schvaľuje poskytnutie dotácie pre 

mesto Prešov vo výške 3 000 € za účelom poskytnutia pomoci pri likvidácii mimoriadnej 

udalosti, ku ktorej došlo 06.12.2019.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Dohodli ste sa, ďakujem. 

Pripomienky, pozmeňujúce, doplňujúce návrhy? Ak nie sú, hlasujte o návrhu.  

 

Hlasovanie: Zo 16 prítomných 16 ZA. Konštatujem, že návrh bol schválený.  

 

K prejednávanému bodu poslanci prijali uznesenie MsZ číslo 241/2019, ktoré je 

neoddeliteľnou súčasťou zápisnice 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Chcem vám aj ja poďakovať, že 

takýmto spôsobom vyjadríme aj my ako mesto solidaritu so všetkými ľuďmi, ktorých sa 

dotklo toto nešťastie. Verím, že im to aspoň trochu v tých ťažkostiach, ktoré momentálne 

prežívajú, pomôže. Dobre, kolegyne, kolegovia, išli by sme ďalej.  
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Bod č. 19 – Otázky poslancov MsZ mesta Brezna na riaditeľa príspevkovej 

organizácie zriadenej mestom, riaditeľa obchodnej spoločnosti, v ktorej má 

mesto Brezno majetkovú účasť, riaditeľov rozpočtových organizácií 

zriadených mestom a náčelníka MsP 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči. Prihlásiť sa, poprosím 

vás. A môžete adresovať otázky či na riaditeľa Technických služieb alebo na pána náčelníka. 

Ako prvý pán poslanec Palovčík, nech sa páči.  

 

Milan Palovčík, poslanec: (nezr.) Ja by som chcel na pána riaditeľa Technických služieb, už 

som to spomínal viackrát, to nové osvetlenie prechodov pre chodcov, čo sme vybudovali na 

niektorých uliciach, ale normálne klasické osvetlenie spraviť pri Bille na tej križovatke, keď 

sa ide smerom na Železničnú stanicu. Ľudia chodia z tých obchodných centier a tam je fakt 

tma. Tam ako má pán Mačkin tú krčmu, ten úsek, verte, to je strašne, choďte sa pozrieť, 

vyzývam vás, to je tam absolútna tma.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ktorý myslíš pri Bille?  

 

Milan Palovčík, poslanec: Pri Bille, tam je aj lampa je tam, ale nesvieti. Netreba možno novú 

lampu, možno treba rameno to dvojité tam dať, ale nechcem osvetlenie takého prechodu, keď 

na to nie sú finančné prostriedky (nezr.) na Švehlovej ulici, ale normálne klasické pouličné 

osvetlenie tam spraviť. Je to nebezpečné. A zvlášť teraz, keď bývajú hmly. To už som 

viackrát tu spomínal. A by som chcel ešte poprosiť pána riaditeľa Technických služieb, vždy 

keď bola deratizácie a na budúci rok ju čím skôr naplánovať na rok 2020 (nezr.) Z mojej 

strany všetko.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďalej pán poslanec Struhár, nech sa 

páči.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec: Ďakujem za slovo. Mám pár otázok ohľadom hlavne 

dopravy čo sa týka na Mazorníku v jednosmerkách, či by sme nevedeli nejakým spôsobom 

zamedziť stániu áut v križovatke pri kostole, nakoľko je to dosť neprehľadná križovatka. Ja 

nechcem akože robiť nejakým spôsobom dopravného nejakého znalca. Či sa tam nedá na 

cestu nakresliť nejaké proste vyznačenie, kde sa parkovať môže, kde sa parkovať nemôže, 

nakoľko je to kadejako značené a dochádza tam k rôznym kolíziám. Ďalej v minulosti sa už 

tam plánovalo, pán kolega Ridzoň mal návrh, aby sme tam dávali zrkadlá, doteraz tam nie sú. 

Že prečo to proste stojí. Ďalšia otázka, čo sa týka starých značiek po Brezne, či budeme ich 

vymieňať nejakým spôsobom, také, čo už sú čo ja viem, vyblednuté alebo niečo, či s tým 

plánujeme niečo robiť do budúcna. A ďalšia otázka ohľadom, dobre, vypadlo mi.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Sa spýtaš potom. Pani poslankyňa 

Skačanová, nech sa páči.  
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Mgr. Eva Skačanová, poslankyňa: Pán riaditeľ, ja chcem poprosiť. Na Martina Benku bol 

pred tromi rokmi na cestnom telese zalepený tzv. asfaltový pásik, pretože tá cesta pukala. 

Vtedy sme sa dohodli s pánom riaditeľom Lukáčom, že uvidíme, ako sa to teda finančne buď 

oplatí alebo neoplatí takto riešiť tieto rozpukané cesty, ak ich tak môžem nazvať. Takže ja by 

som poprosila, že keby ste to dokázali nejako vyhodnotiť, či je to z finančnej stránky dobré 

alebo to nie je dobré. A na ďalších trasách, kde sa nám tieto cesty pukajú, napr. aj Dolná aj 

Horná a ďalej v meste samozrejme, nemám to zmapované, ale kde sú, ak je to efektívne, tak 

ja by som bola za toto riešenie, pretože sledujem to naozaj už 3 roka je to v pohode. Tie cesty, 

kde sa zalepili tým asfaltovým pásikom, drží to. Neviem, či je to finančne príliš náročné alebo 

nie. Je to na vás. Takže posúďte to a poprosím, keby sa tie opravy dali robiť takýmto 

spôsobom. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pani poslankyňa Štugnerová, nech sa 

páči.  

 

Bc. Ľubica Štugnerová, MA, poslankyňa: Ja som sa chcela spýtať tiež pána riaditeľa 

Technických služieb, že na synagóge niekde vzadu, čo je odkvap, že tam zateká celá stena.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: To už robíme pani poslankyňa. 

Pracujeme s tým. Ešte niečo? Pardon, že som prerušil, len ja som si to všimol asi mesiac 

dozadu, tak sme to hneď riešili. Pán poslanec Strmeň, nech sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Pán riaditeľ Technických služieb. Zrkadlá tu boli 

spomenuté kolegom. Niektoré zrkadlá, ktoré máme v križovatkách, nie sú celkom dobre 

nastavené. Ja to aj chápem, lebo keď to príde nastavovať jeden alebo dvaja ľudia, je to málo. 

Tam možno treba troch. Jeden to musí nastavovať a dvaja ísť autami, aby sa ten správny uhol 

nastavil. Čiže som strašne rád, že tých zrkadiel nám pribudlo v tých zložitých križovatkách, 

ale skúsme ich prenastaviť tak, aby slúžili svojmu účelu 100 %. Nehovorím, že neslúžia, ale 

neberú ten uhol tak, ako by mali, niektoré tie zrkadlá. Najmä je to ulica Malinovského 

a Sládkovičova križovatka. Tam som si to akurát včera všimol. Na pána náčelníka MsP. 

Dúfam, že sa už aklimatizoval v kancelárii, že sa zoznámil so svojimi podriadenými, a že teda 

začneme riešiť to parkovanie v meste Brezne, ktoré teda ja osobne pociťujem už dlhšiu dobu 

ako problém. Aj dnes sme to riešili, neviem, či si tu bol, pán náčelník, keď na tom zelenom 

páse tam tie autá, to je bežná prax, že sa stojí na zelených plochách. A tomu by bolo 

zamedziť. Ide nám zimná sezóna, bude treba uľahčiť prácu Technickým službám, čo sa týka 

údržby zimnej. Prejdime si mesto, odhaľme vraky, ktoré tam stoja, upozornime, nech si to 

ľudia odpracú, aby bolo možné pluhovať. A čo sa týka toho fajčenia, o tom tu už tiež bola reč, 

takže poprosím zvýšiť aktivitu, keďže sme schválili nové VZN o nefajčení aj v priľahlých 

uliciach námestia. Takže zvýšiť aktivitu aj v tomto smere, aby sme mali čisté mesto. 

Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pán poslanec Struhár, ešte 

raz.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec: Ospravedlňujem sa, ja už som si to zapísal. Nabudúce to 

spravím na prvýkrát. Čo sa týka osvetlenie MPČĽ 1-6, vieme, že tam v podstate v tom, to je 

ten lomený prvý panelák na MPČĽ, tam v tom rohu je absolútna tma. Či tam proste 

neplánujeme do budúcna nejakú, viem, že už sa to tu omieľalo, ale doteraz sa s tým nič 

nespravilo. Či tam plánujeme urobiť nejaké také osvetlenie, ktoré by naozaj bolo viditeľné aj 
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na chodník aj na tie parkovacie plochy. A ďalšia vec je, že v podstate na Rázusovej ulici nad 

tým obytným panelákom, ktorý je rovnobežne s cestou hlavou, je za tým panelákom nejaké 

parkovisko tiež na zelenej ploche. Na Rázusovej ulici pri, na križovatke oproti pani Dr. 

Švantnerovej. Tak tam v podstate parkujú autá, keď vychádzajú von. No je to súkromný 

pozemok, ale či nevieme nejakým spôsobom zabezpečiť to, aby chodník, ktorý je vkuse od 

toho zablatený, či si to ten daný nájomca alebo majiteľ v tomto prípade, či to nevie nejakým 

spôsobom upratať, pretože aj keď chodia nám decká trebárs do školy, tak stalo sa párkrát, že 

už naozaj prišli pošmyknutí, zablatení celí. Neni to dvakrát príjemné. Či by sme tomuto 

nevedeli nejakým spôsobom upozorniť na tento nedostatok.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Poznačte prosím vás výzvu, lebo ja som 

si to tiež všimol, keď som tade minule išiel, tak to bolo naozaj poriadne zanedbané.  

 

Mgr. Daniel Struhár, poslanec: Je to masaker. Ďakujem, už nebudem mať žiadnu otázku. 

Ešte som zabudol, predsa len, pardon. Ja si spomínam, že vždy na konci roka sa ďakovalo. 

Takže ja chcem poďakovať pánovi riaditeľovi za nás všetkých určite, pánovi riaditeľovi 

Technických služieb za skvelú spoluprácu, celému jeho tímu a pevne verím, že táto 

spolupráca a takýto perfektný profesionálny prístup bude aj budúci rok.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Tiež sa pripojím 

k vám, ak môžem, lebo naozaj s pánom riaditeľom zatiaľ tá spolupráca je dobrá a naozaj aj tie 

úlohy sa vykonávajú tak ako majú. Pán poslanec Obernauer, nech sa páči.  

 

Július Obernauer, poslanec: Ďakujem pekne, ja by som tiež chcel len pripomenúť osvetlenie 

pred bytovkou ulica ČSA 40 – 52. Tam je chodník pred bytovkou, tam nie je ani jedno svetlo. 

Čo je osvetlenie nad cestou, tak stromy sú už také vysoké, že tam nevidno ale nič. Chodník je 

v stave, v akom je, ak dôjde k nejakému úrazu, bude zle a nehovorím o tom, že ak tam niekto 

niekoho napadne, tam nevidno naozaj nič. Takže poprosím, keby sa toto riešilo.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Čo sa týka osvetlenia. Ja doplním 

rovno, ak môžem. Lebo to pán riaditeľ nezodpovie. My robíme momentálne audit verejného 

osvetlenia v rámci celého mesta. Na základe toho auditu budeme vedieť, že kde máme 

svetelné body doplniť. Samozrejme, dá sa to potom prepracovať do projektovej podoby. My 

už jeden projekt budeme spúšťať na jar, to je vysúťaženie celej ulice Poľnej, to sme si 

hovorili, ak si spomínate. Takže na tom pracujeme. Čiže Poľná by mala byť dosvetlená celá 

47 svetelných bodov nových, ktoré sú tam nie. A chcem sa s vami samozrejme potom 

dohodnúť, keď audit bude hotový, že ktoré ulice ďalej pokračovať a dosvietiť, lebo tak nie je 

to finančne nezvládnuteľné, ale zase sú to dosť vysoké náklady.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Áno. Len hovorím, robíme audit. Tu 

sme mali už spracovaný projekt, lebo ak si spomínate, projekt sme robili na Poľnú od roku 

2016 alebo 2015 dokonca. Čiže robilo sa to pomaly rok a pol až dva, kým to bolo v tej 

podobe, aby sme mohli vôbec uvažovať o verejnom obstarávaní. Minulý rok sme začali alebo 

tento rok sme začali ten audit, tento rok sme začali ten audit, keď ho budeme mať hotový, dá 

sa to spracovať do projektovej podoby a potom si povieme, že ktoré áno, ktoré nie. My 

nemôžeme celé ulice robiť len tak, poviem, že povieme Technickým službám, osaďte 5 stĺpov 

elektrického osvetlenia. Nám to nepovolí nikto. To, čo sme robili, že sme jeden doplnili, 

poviem, do bodov, kde to bolo potrebné, napr. také priechody pre chodcov a pod., tak poviem, 
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dobre, vyhoveli sme občanom, ale ani to nie je celkom správne. Mal by tam byť vždy 

spracovaný projekt, ak to má byť podľa predpisov. Je tak alebo nie? Ak hovorím zle, tak ma 

opravte. Takže robíme na tom a určite aj toto v tom bude zahrnuté. Pán poslanec Tokár, nech 

sa páči.  

 

Jozef Tokár, poslanec: Ďakujem za slovo. V prvom rade by som sa chcel poďakovať pánovi 

riaditeľovi aj ja, Technických služieb, za odrezanie tých konárov na MPČĽ 40, ktoré bránili 

osvetľovaniu tých schodišťov, ďakujem. Aj keď to dlhšie trvalo, ale nakoniec výsledok je 

veľmi pozitívny. A za druhé by som chcel v tom istom mieste je nová asfaltová plocha nad 

tým odporným múrom a tam vyrastajú stromy, ktoré poškodzujú tú asfaltovú plochu, tak ja by 

som sa zastavil niekedy a by sme sa išli pozrieť a našli by sme riešenie, aby sa tá škoda 

nerobila a sú tam dva stromy vyrastené 10 cm vedľa seba, tak jeden možno by sa mal dať 

dole, lebo dva stromy a 10 cm vedľa seba, to neni dáke riešenie. Ja sa zastavím. Ale ešte raz 

ďakujem za to, že ste to poriešili, za to rezanie toho stromu a bezpečnosť občanov 

a osvetlenie toho chodníka alebo tej prístupovej plochy. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem pekne. Ešte niekto 

ďalší sa chce, aby sme potom sa zas nedohlasovali. Dobre. Otázky beriem za uzavreté, nech 

sa páči, odpovede.  

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, riaditeľ Technických služieb: Dobrý deň ešte raz všetkým. Takže 

k osvetleniu bolo povedané, pán primátor to povedal. Tak my sa snažíme, kde sa dajú doplniť 

svetelné body, doplníme, poprípade rozšíriš, že sa spravia z jedného výložníka dve. Tie body, 

ktoré sa doplnili naviac, všetky budú v audite spomenuté, čiže keď budú výsledky auditu, 

budeme vedieť, ktoré body tam nemali byť a ktoré tam sú. Chcem len pripomenúť, tento 

týždeň nám boli doručené solárne svietidlá, 22 ks, čiže hneď na jar, ako sa bude dať 

betónovať základové pätky, na základe odporúčania mesta Brezna, bol spracovaný projekt, 

hlavne v extraviláne, čo sa týka solárnych svietidiel. Prišiel podnet od pána primátora po 

vzore mesta Hriňová, ak sa nemýlim. Tam sú s tým veľmi spokojní.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: My sme podobné asi svietidlá objednali 

alebo rovnaké. Tie isté. Lebo boli s tým spokojní, dobrá referencia, ušetríme na tom pomaly 

pätinu nás to bude stáť.  

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, riaditeľ Technických služieb: Určite, lebo je veľmi neefektívne ťahať 

kábel, hlavne v extraviláne, od najbližšieho bodu, kde sa dá napojiť elektrická energia.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Takže to týmto spôsobom vieme 

vyriešiť naozaj za 20 % z toho, čo by nás stálo klasický stĺp verejného osvetlenie napojený na 

elektrickú energiu. Vyskúšame si to týchto 22 a ak to bude fungovať, tak pokračujeme, lebo 

naozaj tá cena je veľmi dobrá a vieme to potom aplikovať aj v ďalších častiach mesta. Hlavne 

v extraviláne. Prepáč. Nech sa páči.  

 

Ing. Lukáš Jeremiáš, riaditeľ Technických služieb: Pán poslanec Palovčík, deratizácia 

bola, ak sa nemýlim, pred mesiacom robená v rámci celého mesta, ale aj pán deratizér 

povedal, že je premnožené potkany hlavne, takže rieši to mesto Brezno v spolupráci 

s Technickými službami, takže budeme apelovať v jarných mesiacoch na mesto Brezno, aby 

sme to opäť vykonali, deratizáciu. Pán poslanec Struhár, výmena starých  značiek. Robí sa to 

priebežne. Proste ktoré sú značky nečitateľné, nespĺňajú požadované normy, tak ich meníme. 

Treba posielať podnety, lebo tých značiek je strašne veľa. Pani poslankyňa Skačanová, cesty 
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zálievka. Áno. Už to spomínal veľakrát aj pán poslanec Strmeň. Ja som jednu firmu chcel 

osloviť, ktorá nám to bola riešiť, ale z osobnej skúsenosti, robili to na ceste 1.72 a po týždni 

tie asfaltové pásy takto sa vyberali von. Čiže som ich ani neoslovil. Musíme nájsť tú firmu, 

ktorá to robila a určite ich oslovíme. Pani poslankyňa Štugnerová, ako spomínal pán primátor, 

oprava synagógy. Pán poslanec Schmidt vám k tomu povie viac, lebo on je v tom zapojený. 

Menia sa tam kompletne žľaby, nové žľaby na synagóge sa budú osádzať a opravovať sa 

strecha, ktorá zateká. Pán poslanec Strmeň, zrkadlá. Prejdeme si všetky zrkadlá, aby boli tak 

vyhovujúce, ako majú byť. Osvetlenie a s pánom Tokárom sa stretnem. Ďakujem za vašu 

podporu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pán náčelník, nech sa páči.  

 

Július Štulrajter, náčelník MsP: Dobrý deň ešte raz. Začnem tak zoširšia. MsP slúži od 

01.12. 24 hodín denne v 12-hodinových smenách. Linku 159 máme presmerovanú do 

služobného auta, takže občania sa dovolajú v dennej aj v nočnej dobe hliadke. Stále 

prijímame ešte nových policajtov. Troch sme prijali k 01.12., ďalšieho k 09.12., posledný 

nastupuje k 15.12. Ten stav je vlastne bude 13 kompletných, z toho jeden je na rodičovskej 

dovolenke, takže v skutočnosti slúži 12 policajtov. Denne to vychádza, že máme jednu 

hliadku v dennej dobe, druhú máme v nočnej. Viac služieb nám nevyjde vzhľadom na ten 

počet. Čo sa týka pána poslanca Strmeňa. To parkovanie v meste je problém. Ulica Rázusova 

tam obzvlášť, stále tam stoja autá. Riešime to, ukladajú sa aj pokuty, ale akonáhle hliadka 

vyjde z miesta, znova sa tam niekto postaví. Hliadka nemôže byť stále na jednej ulici, ale 

budeme to riešiť tým, že sa zameriame práve na tieto miesta, kde je problém s tým 

parkovaním. Tam, kde sú zákazy státia, tam, kde nie sú určené parkovacie plochy. Čo sa týka 

vrakov. Na tom pracujeme. Dal som zistiť, máme už niektoré sídliská zmapované, kde sú 

odstavené autá dlhšiu dobu. S tým, že  zistili sme aj majiteľov. Budeme to riešiť. Stiahol som 

taký manuál, ktorý používajú iné polície na Slovensku. Chvíľu to trvá, myslím, 60 – 75 dní, 

kým je možné to auto, ktoré je prekážkou a ktoré neodstráni majiteľ, odstrániť potom mestom 

na jeho náklady. A fajčenie v centre mesta. Policajti samozrejme vedia o tomto VZN, že to 

takto funguje. Tak isto o tom vie aj občianska hliadka, ktorí napomínajú tých fajčiarov. 

Taktiež nie sme stále v tom centre mesta. Nemám tam stále hliadku, takže môže sa stať, že 

niekoho tam vidíte fajčiť, ale to neznamená, že sa tomu polícia nevenuje. Nie je nablízku 

hliadka. Takže asi tak.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Ďakujem pekne. 

 

 

 

 

Bod č. 20 – Interpelácie poslancov MsZ mesta Brezna 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, kolegyne, kolegovia na 

mňa. Pán poslanec Palovčík, páči sa.  

 

Milan Palovčík, poslanec: (nezr.)...chcel by som poukázať a poprosiť pána primátora, či by 

neviem komu patrí most pred Železničnou stanicou, ten peší, ktorý je odstavený. Boli teraz 

veľké dažde, prší, tento most nespĺňa bezpečnostné predpisy, preto je odstavený, 
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zdôrazňujem. A keďže nespĺňa bezpečnostné predpisy, tak ten komu patrí, nech ho odstránia, 

lebo my tu v Brezne na Hronskej budeme mať neplánované kúpalisko oveľa skôr ako sa 

skončí celý projekt. Keď ten most podmyje a zavalí tam, tá voda stúpne a celá Hronská ulica 

bude vytopená. (nezr.) ...lebo ten breh na druhej strane, kde je Železničná stanica je vyšší ako 

tam, kde sú rodinné domy. To urobí hrádzu, voda stúpne, keď je veľká voda, aj teraz už bola 

veľká. Ten most je podmytý. To treba požiadať a zlikvidovať. Darmo tam oni dali mreže, aby 

ľudia nechodili, ale je to popukané, choďte sa tam pozrieť. Fakt nevyhovuje bezpečnostným 

predpisom. A hrozí povodeň. To je jedna vec. A druhú vec by som chcel ešte pán primátor. 

Ohňostroje sme tu už spomínali, poviem tak ako je. Po Nežnej revolúcii to bol boom, lebo 

ohňostroje boli vzácne. Ja som sa nastrieľal toho dosť, ale čím ďalej ideme a posúvame sa 

ďalej a vidíme, že v poslednom čase, už ani ja posledné roky nerobím tie ohňostroje, jednak 

pre životné prostredie a tak, že to nevplýva dobre pre ľudí starších a pre psov a tak, a teraz 

životné prostredie, emisie, ekológia, šak aj ty si bol, pán primátor v Nórsku kvôli týmto 

veciam. My aj tu pijeme teraz vodu zo sklenených fliaš, nie z tých plastových ako kolega 

poslanec povedal. Ja by som ohňostroje navrhol, aby sme zrušili v meste a používali laserovú 

show. V iných mestách ohňostroje už rušia. Nielen z finančných dôvodov, ale hlavne kvôli 

životnému prostrediu. Nebudem len o mesiac hovoriť o znečisťovaní ovzdušia, ale tam je 

strašne veľa síry v tých ohňostrojoch. To si treba uvedomiť. A mrzelo ma, že som teraz 

nedávno v Austrálii videl asi pred dvomi dňami, aký tam majú smog a to všetko a keď si 

pozeráte na Silvestra ich ohňostroj, tak majú jeden z najväčších na svete a potom tam kašlú 

a chodia s filtrami. Tak to je ako choré. Ja to už ako tiež neviem, či tam nemajú dákych 

normálnych ľudí, že by to vedeli posúdiť. Ale my sme o krok ďalej, ja si myslím. A nie sme 

v Bangladéši. A chcel by som, lebo my robíme ohňostroje aj mestá Brezna. Vtedy trpí veľmi 

vtáctvo, máme tu Tuláčika. Psíky sú tu blízko. To už sa všetko nie dobre vplýva na tieto 

zvieratá, starších ľudí. Čiže aby sme sa týmto zaoberali do budúcna. Už ak je naplánovaný na 

tento rok, tak nech je, ale ja odporúčam, aby sme ohňostroje proste začali rušiť. A týmto sa 

zaoberať. Kvôli ekológii životného prostredia a zdravia občanov a zvierat. Ďakujem pekne.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. Pozrite sa, ak chcete, tak ako 

zrušme ohňostroj. Pre mňa to nie je nosná časť mojej práce. Laserová show, to chcem 

povedať, že to je 10 – 15-tisíc euro, čo sa bavíme o takej slabšej. To je taká slabšia. Taká, čo 

by naozaj pobavila ľudí je 30 a viac. Dobre. Porozmýšľajte, môžeme sa k tomu vrátiť. Pán 

poslanec Tokár, nech sa páči.  

 

Jozef Tokár, poslanec: Ďakujem za slovo. Ja som sa chcel spýtať, možno nie je to na mieste, 

ale sú voľby do NR 29.02.2020, tak som sa chcel spýtať, či sú už odsúhlasené okrsky v meste 

Brezne a či to nemalo ísť na zastupiteľstvo odsúhlasovať. Lebo neviem, či sme na to 

nepozabudli a či to nešlo.  

 

(komunikačný šum)  

 

Jozef Tokár, poslanec: Ja som to len odporúčal, aby sa nepozabudlo v dobrom, lebo.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nech sa páči, pán Bánik.  

 

Pán Bánik: (nezr.) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Pán poslanec Barančok, nech sa páči.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: (nezr.) ....finančné prostriedky na Technické služby, 
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pretože bez toho osvetlenia by to nemalo zmysel. A len taká myšlienka do budúcna. Viem, že 

sa plánuje rozšíriť kamerový systém, aby ten park bol úplne dokonalý a bezpečný a aby sme 

sa vyhli vandalizmu. Treba myslieť na to, že jedna kamera vyrieši všetko, pretože a tým 

pádom máme celý park zabezpečený. Máme krásny, nový, vysvietený aj s kamerovým 

systémom. Čiže keby bola nejaká prenosná, ktorá, ak sa počíta s nejakou takou, žena jeden 

polrok je tam, druhý polrok tam, netuším, neviem, ale viem, že tí mestskí policajti nemôžu 

byť všade a tým pádom sa zbavíme aj tých živlov,  keďže tam bude nový mobiliár, nebude to 

lacné, aby nám to do roka nezničili. Čiže tým pádom to bude pod dohľadom. A druhá vec je, 

ktorá nazvem, a to sú koše smetné. Tak isto som si všimol, že bol presun na Technické služby, 

ulica Clementisova. Bolo povedané, že do konca roka bude, pýtajú sa ma občania, už im 

vravím, že nebude, to nie je možné stihnúť. Čiže tie stojiská, ktoré im boli prisľúbené, kedy 

budú mať, keďže sme im zamedzili ten prístup dozadu a premiestnili tie koše. A tretia, 

posledná vec je so zreteľom práve na tú nešťastnú udalosť v Prešove. Mal by som takú prosbu 

a pripomienku, aby mesto Brezno iniciovalo nejakým listom bytové spoločenstvá v Brezne. Ja 

som domovníkom a volal som práve aj s mojím správcom s bytovým družstvom. Netušil som 

ani kde my máme nejaký hlavný uzáver plynu vo vchode, ani nič. Mám za to, že to nevie 

skoro podľa mňa už nikto v dnešnej dobe. Takže keby z mesta vyšla iniciatíva listom, nech 

domovníkov preškolia a následne domovníci na bytových schôdzach svojich občanov, bolo 

by to celkom vhod, bol som informovaný, že ešte v raných 90-tych rokoch to bolo bežné. 

Bolo to nejakou normou alebo niečím dané. Za 20 rokov sa už na to zabudlo a naozaj ma to 

napadlo a vydesilo, že ja ani netuším, ako by som mal reagovať. To je jedna vec a druhá vec 

je tá. Tak isto som bol občanmi upozornený z Clementisovej, keďže my sme im zamedzili 

prístup dozadu, im nadrozmerná plošina sa tam tým pádom nedostane pre stromy. Ani pre tie 

autá, ktoré parkujú teraz, kadiaľ tam majú chodiť. Tak isto vyzvali hasičský a záchranný zbor 

a riaditeľa, nech si preverí mesto, v akej zonácii máme tie stromy, pretože sme videli 

v Prešove. Ten čas zásahu sa predĺžil preto, pretože museli píliť stromy, aby s k tým 

panelákom dostali. Keďže my vyzývame občanov, aby nám hlásili stromy, ktoré im 

zavadzajú, možno by bolo nie zlé sa spýtať hasičov, nech si preveria tieto situácie v meste, 

neviem, či to majú, či nemajú, aj keď podľa mňa zo zákona by to mali mať, ale možno sa na 

to opomenulo. Tak isto nejaké stretnutie s nimi si dať, pretože mesto určite a hlavne záleží aj 

na bezpečnosti občanov mesta, možno tí požiarnici sami by nám dali nejaké veci, čo treba 

orezať, čo treba nejakým spôsobom, aby sa skrátila tá doba samotného zásahu, ktorá je. To je 

jedna vec a druhá vec. V ČR už požiarnici nacvičujú v prípade týchto vecí aj doby dojazdov. 

Ktoré autá im zavadzajú s príslušnou MsP, kde, v ktorých zákrutách majú dať  zákaz 

zastavenia a státia, aby sa tam naozaj dostali. Ja si nepamätám, že by tu náš hasičský zbor, je 

to samozrejme štátna organizácia, ale že by nacvičovali takúto vec. Ale ja si myslím, že 

z mesta keby takáto iniciatíva vyšla, máme predsa aj dobrovoľný hasičský zbor, ale aj s nimi, 

aby si to v lete tieto. Viem, že aj na 9. máji máme veľké problémy s týmito vecami. Máme tu 

paneláky a ďalšia vec je, ja by som bol rád, keby možno prišiel niekedy aj pán Švantner na 

nejaké stretnutie, pretože dostal som informáciu, že do 11-teho podlažia my nedisponujeme 

vôbec žiadnou plošinou. Takže museli by prísť požiarnici s plošinou z Banskej Bystrice. To je 

minimálne hodina. Čiže takéto informácie možno aj v záujme mesta si to preveriť, akou 

technikou hasičský zbor, myslím, že sa budú meniť teraz aj normy so zreteľom na Prešov. Sa 

tam poukázalo veľa pochybení a vecí, ale takáto iniciatíva, keby išla od vedenia, má to určite 

inú váhu, ako keď my budeme sa niekde informovať a pýtať. Ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem pekne. Pán poslanec Strmeň, 

nech sa páči.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ďakujem. Obdržal som po tieto dni informáciu od občanov 
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spisovateľských ulíc za Domom kultúry, že sa im znížila kvalita pitnej vody. Neviem, či 

máme o tom informáciu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Šak pani prednostka tam býva.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka: Rieši sa to, áno. Bola podpísaná petícia. Vodári v tejto 

petícii zaujali stanovisko a preriešujú, prečisťujú, šupátka si osadzujú. Ak môžem teda rovno 

odpovedať. A tým pádom, áno. Tým pádom sa to rieši určite. Nie v takom plnom rozsahu, ako 

by samozrejme všetci občania chceli, t.z. výmenou všetkých tých potrubí, lebo by to bol 

obrovský náklad, ale riešia to.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Vodovod Podkoreňová? Keď sme pri vode. Už nám 

funguje, prepojili sme ho, či nie?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: To je už, to funguje.  

 

Mgr. Zuzana Ďurišová, prednostka: Pravdaže funguje. Pristúpili sme k uzavretiu zmluvy. 

Sme, áno, napojení na pitnú vodu.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: My už máme pripravený ten druhý 

projekt Rohoznú. To už toto máme konečne uzavreté.  

 

Ing. Vladimír Strmeň, poslanec: Ak ešte môžem. Čo sa týka tých ohňostrojov, tak ja si 

osobne tiež myslím, že už je to prežitok tejto doby a skúsme v meste začať tým, že urobíme 

jeden, nie dva mestské. A čo ma ale viac mrzí, vo VZN je to jasne povedané, že všetky 

ostatné ohňostroje sú zakázané, ale v meste sa robí x ohňostrojov, ktoré sú načierno, 

nepovolené, ale nezaregistroval som v policajnej správe v minulosti ani jeden zásah, čo sa 

tohto týka. Takže pán náčelník, ďalší podnet. Prosím ťa zaeviduj súkromné ohňostroje. 

Skutočne ich je hodne a treba sa s nimi zaoberať, ďakujem.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre. Zodpoviem, kolegyne, 

kolegovia, pán poslanec Palovčík. Most peších, ak sa nemýlim, tak je náš a zistíme, aké sú 

možnosti a informuj sa potom ešte prosím ťa. Ale pani prednostka si už napísala s hrôzou, že 

budeme mať ďalšie náklady, ale ak to treba, tak dáme to posúdiť. On staticky je narušený, to 

sme vedeli, ale. Čo sa týka ohňostroja. Kolegyne, kolegovia, ak poviete, že nie ohňostroj, tak 

nebude ohňostroj. Len môže k tomu jednu vetu, pán zástupca sa hlási.  

 

Ing, arch. Ján Králik, poslanec: Vysvetlenie ohľadom laserovej show a mapingu. Pred 5 

rokmi som sa ja týmto intenzívne zaoberal v rámci Dní mesta. Ja mám dokonca aj 

vizualizácie v meste už spravené, čo všetko sa dalo premietať na Radnicu, na Obchodný dom, 

atď. Najnižšia suma, ktorá existovala vtedy úplne minimálnej laserovej show a s minimálnym 

mapingom len erbu a určitých sakrálnych stavieb premietanie na tieto objekty, bola za 38-

tisíc. Niečo, čo by stálo za to, sa pohybovalo v sumách od 150 – 180-tisíc, a to vôbec neboli 

nejaké tie bombastické veci ako vo svete sú. Čiže aby sme si uvedomili skutočne, že táto 

technológia je veľmi zaujímavá, veľmi pekná, ale to je naozaj rádovo úplne o iných sumách 

ako je nejaký ohňostroj.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ako ani v malom to neurobíme za tie 

peniaze, čo máme ohňostroj. To sa ani nepriblíži k tomu. To potom radšej zrušme Silvester, 

lebo ako dať 15-tisíc za nejakú laserovú show, to v žiadnom prípade. Rozpočet na Silvestra 
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sme mávali posledné roky 3 000 € dokopy so všetkým. Takže ako toto by sa nám podstatne 

predražilo. Ako šak to sú, chceme šetriť, tak toto si neviem predstaviť. Tak dohodnime sa 

možno tak, nech je teraz ohňostroj a už potom si to zvážime, ešte sa môžeme k tomu vrátiť. 

Len ako na Silvestra čo dáte ľuďom? Punč a choďte domov? To tam nikto nepríde. Tí ľudia 

tam pre ohňostroj chodia.  

 

Milan Palovčík, poslanec: (nezr.)... životné prostredie 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Máš pravdu, ako ja to nespochybňujem.  

 

Milan Palovčík, poslanec: Kvôli tomu, aby sa ľudia tešili. Ja vám poviem, vtedy, keď ten 

chlapec mal ten úraz smrteľný, (nezr.) zakázal ohňostroje a mesto žilo ako žilo a ohňostroje 

neboli žiadne. Ale nerobili sa (nezr.). Tak tam zavolajme spevákov a ľudia prídu. Dáku 

skupinu a toto. A nemusíme my ohňostroj stále. Ale snažme sa to ako znížiť dajme tomu 

a aspoň tak raz do roka, ale už na Dni mesta Brezna potom nerobme.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Dobre, šak keď poviete, tak na Dni 

mesta Brezna nebude. Takto. Pre nás to položka nie je. To treba povedať, lebo ten ohňostroj 

stojí 1 700 €. Iní si myslia, že 10, 15, 20-tisíc. Julko vie, šak roky s tým robil. To bolo fakt, že 

po kamarátsky máme takúto sumu. Čiže náklad to nie je. Ale keď poviete, že na Dni mesta 

nie ohňostroj, tak nebude ohňostroj. Tak ako však na Dni mesta si to viem predstaviť skôr, že 

tam to chýbať nebude, lebo po tom hlavnom programe máme ďalší program a zábava je do 

druhej ráno. Čiže tam to vôbec nevadí. Skôr to poviem na toho Silvestra. Neviem si 

predstaviť, čo namiesto toho dáme, lebo počujete koľko to stojí tá laserová show a na to 

nemáme jednoducho peniaze. Je to drahé.  

 

Milan Palovčík, poslanec: (nezr.) ...nie kvôli financiám, kvôli týmto veciam, že to životné 

prostredie a ochrana a ovzdušie. My fakt hovoríme o tom a musíme ísť aj príkladom. Za to tu 

pijem dnes vodu z tohto a nie z plastovej fľaše. Bol jarmok, doniesli si svoje poháriky, 

nebudeme dávať plastové. Na jednej strane chceme a potom ideme, že víno pije, vodu káže. 

Mne to tak pripadá. 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ako máš pravdu. Spravili sme ale 

v tomto tiež aj my kroky. Šak používame recyklovateľné materiály, čo sa týka podujatí 

verejných. Máme to dokonca vo VZN, že všetci, ktorí sa zúčastňujú týchto podujatí, musia 

používať tieto recyklovateľné materiály atď. Kľudne sa dohodnime na tom, že na leto, šak 

Miro to má na starosti Baran, keď ideme organizovať Dni mesta, tak s ohňostrojom 

nepočítame. Skúste vymyslieť nejaký balónik šťastia pre všetkých. Počúvajte, ja som 

nepovedal lampión. Ja som povedal, že takto si zakývame a dosť, ideme domov. Dobre. To je 

jedno. Máme jasno v tom. Pán poslanec Barančok, lebo tebe Jožko sme zodpovedali.  

 

Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Ďakujem. Ja len musím reagovať, ako aj predseda 

komisie kultúry. Ja keď som sem nastupoval, bolo to tiché mesto. V roku 2000 žiaľbohu tá 

nešťastná udalosť, ktorá tu bola, chlapcovi odtrhlo tie prsty, to bola po domácky vyrobená 

výbušnina, pretože na námestí nič nebolo. Takže ľudia si nosili vlastnú. My sme docielili to, 

že na námestí prestali nám ľudia chodiť na Silvestra s tými zvláštnymi vecami, ktoré hádzali 

popod nohy atď. Mňa začína iritovať v tomto meste jedna vec a to sú sociálne médiá. Ja som 

nebol stotožnený a primátor môj názor pozná, kvôli šiestim ľuďom námestie v lete utíchlo 

a budem za to stále hovoriť, 6 ľudia sa postavili voči 20-tisícovému davu a vypli sme rádiá 

a bolo to príjemné. A včera som čítal práve sociálne médiá skrz ohňostroje a veľmi ma mrzí, 
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že komentujú to ľudia. Ja som totižto tretí rok bol po tri roky na Silvestra na námestí a mám 

pocit, že z tých komentujúcich ľudí na tom námestí mohlo byť 30, čiže 10 % z tých asi 300 

komentárov alebo koľko ich tam je. Ja neviem koľko, ale z týchto kolegov tam tiež vidím 

strašne málo na námestí na Silvestra a tí ľudia s tými malými deťmi, ktorí tam prídu, prídu sa 

pozrieť na ten ohňostroj, pretože ohňostroj tu bol, je a bude. Lampióny šťastia beriem, 

znečisťuje to prírodu, vidíme, máme to po stromoch atď., môže byť na to akýkoľvek názor, 

ale len za mňa a za môj názor, neutišujme mesto. Automaticky dávame priestor ľuďom, ktorí 

si na to námestie donesú niečo vlastné. A ja mám v živej pamäti, ako to hádzali popod nohy 

kadiaľ-tadiaľ, nevideli sme, kde sa máme skôr schovať. Teraz sme ľudí naučili to, že nech si 

vlastné, a aj vyzývame tých ľudí, nech si nenosia predsa vlastné ohňostroje na to námestie. Že 

mesto robí bezpečný ohňostroj v súlade s normami. A naozaj opakujem, pospomínajte si, ako 

to niekedy bolo. Ja si pamätám ešte, keď mama mňa musela brať niekedy na ruky, lebo sme 

nevideli, kde sa tam máme skorej nejakým spôsobom schovať. To je jedna vec. A druhá vec 

je tá, že vieme veľmi dobre, že Gréta je dnes nejakým spôsobom veľký fenomén a neviem, čo 

všetko možné, ale niektoré veci by sme mali nechať takým spôsobom, ako sú a ja si myslím, 

že ten jeden ohňostroj v roku absolútne sa nič nestane, lebo ak to mesto totálne utíchne, 

vrátime sa niekde, kde sme boli a skadiaľ sme chceli ísť preč.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ďakujem. No ja len nadviažem na teba, 

že naozaj tie Silvestre, viete veľmi dobre, že neboli a posledné roky sme mali, ak nie polovicu 

námestia plného, tak potom nikto tam nebol. Ľudia si jednoducho zvykli na to, prídu, vyjdu 

vonku z tých podnikov, v ktorých sedia, čiže má to tú svoju atmosféru a jednoducho k tomu 

Silvestru a oslave Nového roka to patrí. Takže minimálne v tento deň by som to ponechal. Už 

vravím, tie Dni mesta, tam tá zábava je tak či tak. tam si to viem predstaviť. Takže za mňa 

tiež takto, pripájam sa len k tebe, lebo už zase všetko zrušiť, lebo lebo, tak, no. Ty si sa pýtal, 

pán poslanec na kameru Margitin park. My zistíme, že ako to máme v projekte v tom novom, 

lebo pani prednostka mi.  

 

Neuvedená: (nezr.)  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Čiže kamera je na stĺpe pri (nezr.) takže 

zaberá sčasti, ale ja som ti chcel povedať, že ak by sme tam dali nejakú statickú, tak by to 

nestálo veľa peňazí. Sú drahé tie otočné, to sú najdrahšie, statická kamera stojí 500 €, ak tam 

máme kabeláž v blízkosti, tak to nemôže byť nejaký problém. Tak to pozrieme, dobre? Potom 

koše Clementisova. My sme hovorili o tých podzemných, ale keďže sme boli v rokovaní teraz 

poslednú dobu s firmou, poviem, s jednou z naj firiem, čo sa týka recyklovateľného odpadu 

a aj pri príprave kompostárne novej, tak nám výslovne odporučila firma, nielen nám, ale aj 

ďalším obciam, ktoré na tomto stretnutí boli a taktiež pokračujú v spolupráci s touto firmou, 

aby sme tieto zapustené kontajnery do zeme neaplikovali, pretože v rámci využitia 

a zavedenia množstevného zberu je to potom nevyužiteľné. Čiže aby sme ostali pri klasických 

stojiskách, pretože tam môžeme prejsť na klasický množstevný zber. Tam sa dá merať 

množstvo separovaného odpadu aj vo vzťahu ku každému jednému občanovi, aj vo vzťahu 

poviem, zvozu množstevného atď. Takže preto sme túto investíciu vypustili a rozhodli sme 

sa, že budeme ďalej pokračovať v klasických stojiskách, ako sme pokračovali doteraz. 

Nebudeme ten systém zdvojovať. Ak sa bavíme o podzemných, tak sa bavme v extraviláne 

mesta, ale v meste, ak chceme mať množstevný zber, čo má prispieť k separácii odpadu, tak 

máme zostať alebo musíme zostať pri klasických kontajnerových stojiskách. Takže len z toho 

dôvodu neboli nainštalované do konca roka tak, ako bolo povedané obyvateľom 

Clementisovej ulice. Čiže len z tohto dôvodu.  
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Mgr. Andrej Barančok, poslanec: Máme nejaký termín, kedy (nezr.) aby som ich mohol 

informovať?  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: My môžeme túto zákazku zadať od jari. 

Na jar. Teraz už nie.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Tam sme sľúbili dve, pokiaľ dobre 

viem, čiže tie dve nevidím ako problém, aj v rámci rozpočtu. Ďalej bytové družstvo oslovíme, 

to, čo si písal. Hasiči majú určite cvičenie, ale v akom rozsahu, neviem. Porozprávam sa 

s pánom riaditeľom a určite mi bude vedieť odpovedať. Priechod zozadu ten je naplánovaný 

Clementisova. Nie? Už sme sa bavili. Ten vstup, že upravíme. Ešte nie je. Viem. Ale 

plánujeme ho. Už mal byť hotový, ale Technické sa venujú aj iným veciam, takže 

predpokladám, že to nestihli. Tak sme sa bavili, nie? Že v tomto roku. No už tento rok to 

nevieme urobiť.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Nie, ale mysli na to potom, pán riaditeľ. 

Že aj ten vstup, aby sme upravili. Pán poslanec Strmeň, tebe sme odpovedali. Pitná voda je, 

Podkoreňová, vravím, my už máme pripravený projekt Rohozná. Tam povoľujeme, áno, 

stavebne teraz. Takže pracujeme na ďalších veciach, aby toto územie bolo, čo sa týka 

infraštruktúry na tom.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Ale už mala byť kolaudácia, takže 

neviem ti povedať.  

 

(komunikačný šum) 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Áno, ale z objektívnych dôvodov nešla, 

nie preto, že by sme my nechceli. Šak viete, že hlavne s majetko-právnymi vecami sme mali 

problém. Dobre. Všetko. V poslednom. Bode.  

 

 

 

 

Bod č. 21 – Ukončenie zasadnutia MsZ mesta Brezna 
 

 

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Kolegyne, kolegovia, chcem 

poďakovať aj takto verejne za spoluprácu v tomto roku. Bol to asi pre mňa určite 

najnáročnejší rok, môžem to tak povedať, lebo sme museli pristúpiť k rozhodnutiam, ktoré nie 

sú populárne, ale samozrejme pristúpili sme k nim preto, lebo boli potrebné a nutné. Takže ja 

vám ďakujem aj za to, že sme konštruktívne pristúpili k rozhodnutiam, ktoré sme urobili, aj 

keď boli ťažké a verím, že v budúcom roku sa nám bude dariť taktiež čo najlepšie a budeme 
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spolupracovať v prospech našich obyvateľov. Takže ešte raz ďakujem a všetko dobré vám 

prajem. Pod Vianočný stromček hlavne veľa zdravia, lásky a spokojnosti.  

 

JUDr. Tomáš Abel, PhD., primátor mesta Brezna: Budeme, len vravím, že som vám chcel 

aj takto verejne. Na záznam. Chcel som vám poďakovať. Ďakujem aj ja.  
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–––––––––––––––––––––––––                                                         

    JUDr. Tomáš Abel, PhD. v.r.                                       Mgr. Zuzana Ďurišová v.r. 

           primátor mesta                                                            prednostka MsÚ 

       

 

 

 

 

 

 

             

        Ing. arch. Pavol Kupec v.r.                                    MUDr. Štefan Arin Ianecsko v.r. 

           overovateľ zápisnice                                                         overovateľ zápisnice   

 

 

 

 

 

 

V Brezne, dňa  21.01.2020            

                         Veronika Horváthová   v.r.

                                             zapisovateľka 
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